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PRIPRAVE NA VOLITVE V SAMOUPRAVNE INT. SKUPNOSTI 
Samoupravne interesne skupnosti 

(kratko: SIS) so sestavni del 
združenega dela, vendar imajo v tem 
okviru poseben družbeni status in 
pomen. Večina od njih je nast^ala v 
času intenzivnih priprav na sprejetje 
nove ustave, zato so ^ede na 
sprejeta izhodišča neustrezno kon-
stituirane. Prav ta čas potekajo 
priprave na volitve v te skupnosti, s 
čemer bomo zadostili namenom 
nove ustave. Skupščine teh inte-
resnih skupnosti se bodo sestavile 
po delegatskih načelih. 

Vse samoupravne interesne skup-
nosti imajo v svojih samoupravnih 
aktih predvideno delegatsko osnovo 
za obl ikovale skupščin in na t t j 
osnovi izvoljene skupščine. V 
delegatsko formirane skupščine SIS 
prihajajo STALNI delegati iz OZD, 
TOZD in KS ter družbenopolitičnih 
organizacij in društev. Nova samo-
upravna oblika zahteva, da je treba 
delegatsko načelo menjati v osnovi 
in skupščine ter druge organe SIS 
konstituirati tako, da bodo imele 
STALNE D E L E G A a j E , NE PA 
DELEGATOV. S tem bomo zagoto-
vili neposreden vjdiv delovnih ljudi 
na odločanje v samoupravnih 
interesnih skupnostih. Sedanji de-
legati SIS so v odločitvah prep-

uščeni samemu sebi, namesto da bi 
bili zadolženi in oboroženi s stališči 
sredine, ki jih je delegirala, oziroma 
izvolila. Vse SIS so sedaj še 
enodomne. Izhodišča skupščine SR 
Slovenije za urejanje družbeno-
ekonomskih odnosov v samouprav-
nih interesnih skupnostih predvi-
devajo dvodomne skupščine: z 
zborom porabnikov in zborom 
izvajalcev. 

V SIS je tako bil doslej vse 
premalo zagotovoljen širši družbeni 
vpliv, posebej še vpliv delovnih ljudi. 
Na osnovi sprejetih stališč, da 
morajo imeti delavci nadzor nad 
delitvijo in porabo dohodka, se 
morajo pri večini SIS ustanoviti 
posebni samoupravni kontrolni 
orgaru delavcev. Ta organ mora 
imeti' kontrolo nad izvajanjem 
politike skupščine posamezne SIS, 
trošenju sredstev SIS ter omogočati 
delovnim ljudem nadzor nad vso 
drugo dejavnostjo samoupravnih 
interesnih skupnosti. Pri tem ne gre 
za formalno posnemanje samo-
upravne delavske kontrole v OZD, 
temveč za širše organizirani nadzor, 
ki je skladen s funkcijami in 
pristojnostmi samoupravnih inte-
resnih skupnosti. 

Po 27. členu ustavnega zakona za 
izvedbo ustave SR Slovenije se 
morajo vse obstoječe samoupravne 
interesne skupnosti konstituirati v 
^ a d u z ustavo najkasneje do 31. 
decembra 1974. Skupščine tistih 
SIS, ki so po ustavi vključene v 
skupščinski sistem, ne bodo mogje 
redno delati, dokler ne bodo 
sestavljene v skladu z ustavo. Prav 
tako se ne bodo mo^e dejavno 
vključevati v opredeljevanje in 
uresničeval^e razvojnih ciljev in tudi 
ne v izpolnjevanje drugih po-
membnih nalog, ki jih im^o po novi 
ustavi. Samoupravne interesne skup-
nosti so razen delegatskih razmerij, 
samoupravnega sporazumevanja in 
družbenega dogova^anja eden iz-
med najpomembnejših samouprav-
Ijalskih odnosov, ki jih je opre^l i la 
nova ustava. Zato je SIS treba do 
navedenega roka oblikovati v skladu 
z novimi določbami. 

V prvi fazi gre za samoupravno 
konstituiraige temeljne izobraže-
valne skupnosti, temeljne skupnosti 
za socialno zavarovanje in temeljne 
skupnosti za zdravstveno zava-
rovanje. Potreba za samoupravno 
organiziranost na novih ustavnih 
temeljih velja seveda tudi za druge 
SIS, ki so šele v nastajanju i i 
neposrednih pripravah na usta-
novitev. 

Samoupravne interesne skupnosti 
so po določilih nove ustave 
vsebinski del družbeno-ekonomske 
ureditve ter eden temeljev družbe-
nopolitičnega sistema, zato tolikšna 
skrb družbe ob ustanavljanju SIS. 
Neposredne in splošne volitve 
delegacij bodo od 1. do 8. decembra 

letos. Glede na kratek čas bo treba 
pospešeno opraviti predkandi-
dacijske in kandidacijske postopke 
ter kadrovske priprave za sestavo 
delegacije. Koordinacijski odbori za 
volit\'e v OZD in KS bodo morali 
pričeti opravljati svoje naloge v 
zvezi s pripravami na volitve. 
Izhodišča za to delo so opredeljena 
v volilnem pravilniku in drugih 
dokumentih, sprejetih za letošnje 
spomladanske skupščinske volitve. 

Naloga, ki je pred nami, je najmanj 
toliko pomembna, kot so bile 
volitve delegacij za novi skupščinski 
sistem letos spomladi. Socialistična 
zveza in Zveza sindikatov, ki sta 
osnovna nosilca predvolilnih pri-
prav, bosta morala skupaj z drugimi 
družbenopolitičnimi organizacijami 
opraviti še veliko dela pri uresni-
čevanju ustavnih določil ^ede 
samoupravnega organiziranja inte-
resnih skupnosti. 

vreme 
do nedelje, 27. oktobra 1974. 

Polna luna bo 31. oktobra ob 
2.19, Prvi krajec je bil včeraj, 
23. oktobra ob 2.5 3. 

Napoved: Tokrat je prvi 
krajec povezan s polno luno, s 
slabim vremenom. Dež, ki je bil 
predviden za okrog 24. oktobra 
je začel padati že v nedeljo 20. 
okt. Zato je upanje, da bo od 
24. do 28. lepo vreme. Poplave 
so se začele pojavljati tudi v 
nekaterih krajih vzhodne Slo-
venije. Nekaj cest je že pol 
metra pod vodo. 

Na Hrvatskem pa se bodo 
poplave na posameznih krajih še 
povečale vzdolž Save, Kolpe in 
drugih vodotokov. Sava bo 
nevarna predvsem od Zidanega 
mostu čez Zagreb - Slavonski 
Brod in Šamac. 

Donava ni nevarna do izliva 
Save v Donavo. Vse to pa nam je 
v opomin^ naj ne hranimo 
kokoši, mack in svinj s kruhom 

fouh, ki ga zavržemo ali 
uničimo^ ko krmimo svinje, 
bomo se iskali in ga drago 
plačevali. Kmetje so nekoč iz 
pridelanega žita doma pekli 
kruh, danes pa koruzo in 
pšenico pokrmijo kokošem in 
svinjam, kruh pa kupujejo. 

Ob rodovitnih letinah je treba 
misliti na slabo rodovitna leta. 

Alojz Cestnik 

GOSPODARSKA GIBANJA V OBCINI PTUJ V I. LETOŠNJEM POLLETJU 

PROIZVODNJA RASTE 
v prvem polletju letošnjega leta je 

bil mičn i obseg industrijske pro-
izvodnje v ptusjki občini zelo 
ugoden, saj se je gibal za okoli 13 % 
nad lanskim. Predvidena je bila 14 % 
rast, če pa izločimo TGA Kidričevo, 
ki ni dosegla lanske ravni proizvod-
nje, se poprečni indeks zviša na 123. 
Za obravnavano obdobje je zna-
čilno, da so nekatere OZD dosegle 
nadpoprečne rezultate, dobra polo-
vica pa je proizv^ala pod nivojem 
ali pa na nivoju lanskega leta. 

Najvišji porast proizvodnje je 
dosežen v OPEKARNI ŽABJAK, ki 
je za več kot dvakrat dosegla lanski 
obseg. Vec^i obseg proizvodnje je 
dosežen z uveljavljanjem nove 
proizvodnje stropnih nosUcev, 
Ugodna rast je dosežena tudi v 
tovarni elektromehanskih in drugih 
proizvodov Elektrokovinaija, indeks 
- 161. Povečanje gre predvsem na 
račun večje proizvodnje mikromo-
toijev kot proizvodov in kot storitev 
za kooperante. Tovarna avtoopreme 
je znatno povečala proizvodnjo 
delov za motorna vozila ter dosega 
zelo ugoden indeks 147. Perutnina 
je povečala proizvodnjo vseh svojih 
izdelkov ter dosegla za 29 indeksnih 
točk večji uspeh kot lani. Posebej je 
treba omeniti J Ž, TOZD za 
vzdrževanje voz in Konus, obrat 
Zaščita Majšperk, saj je bila 
proizvodnja obeh omenjenih obra-
tov zadnja leta v upadanju. 

Pet OZD je proizvajalo pod 
nivojem lanskega istega obdobja ter 
ni uspelo realizirati obsega proizvod-
nje, planiranega v začetku leta. 
l4oizvodnja v TGA Kidričevo je bila 
tri indeksne točke niga od lanske, 
čeprav je bila predvidena 5,9 % 
stopija rasti. Proizvodnja ^inice in 
aluminija v ingotih je sicer višja od 
lanske, na indeks pa je vplivala 
zmargšana proizvodnja aluminijevih 
legur kot posledica redukcije in 
izpadov električne energije. Obrat 
žaga, podjetja LES je znižal 
proizvodnjo žaganega lesa hrasta ter 
ostalih trdih listavcev ter tako 
zaostaja za 7 % za lansko proizvod-
njo. Maifl kot lani so proizvajale še 

LABOD, TOZD Delta, Petovia in 
KK TOZD Mlekarna, ki je znišala 
proizvodnjo za četrtino - posledica 
neurejenih odkupnih cen za mleko 
ter prevzema mleka od sosednjih 
mlekarn v lanskem prvem polletju, 
ki pa je letos izostal. 

Iz statističnih podatkov o indu-
strijski proizvodnji je razvidno, da je 
bilo v šestih mesecih poprečno 
4.755 zaposlenih, kar je v primeijavi 
z lasnkim enakim obdobjem za 
4,6 % več. Razmerje med rasljo 
fizičnega obsega industrijske pro-
izvodnje, ki je večja za 13 % in 
porastom zaposlenih kaže, da je 
porasla produktivnost za 7,8 %. 

Glavna problematika industrijske 
proizvodnje v tem obdobju se 
nanaša predvsem na visoke cene 
surovinam, ki so v stalnem porastu 
ter najbolj prizadenejo kovinsko in 
tekstilno industrijo. OZD pa so tudi 
v letošnjem letu slabo oskrbljene z 
domačim in uvoženim reproduk-
cijskim materialom. V začetku leta 
pa je bilo še nekaj časa prisotno 
pomanjkanje električne energije, kar 
je najbolj prizadelo TGA Kidričevo. 

Zaloge industrijskih proizvodov 
izkazujejo koncem junija 12 % višjo 
vrednost kot lani, brez TGA pa 
74 %. Na je zaloge kot koncem 
junija lani je imela TGA Kidričevo. 
Najvišji porast zalog je ugotovljen 
pri Perutnini (indeks 671), kjer so se 
močno povečale zaloge zaklane 
perutnine zaradi zmanjšaig a ^ v p r a -
ševanja tržišča po perutninskem 
mesu. 

Izvoz industrijskih proizvodov se 
je gibal znatno nad predvidenimi 
okvirji in je bil za 4 krat večji kot v 
prvem polletju lani brez upoštevanja 
TGA Kidričevo pa le za 38%. 
Vrednost izvoza v absolutnem 
znesku je znašala 10.648 tisoč 
ameriških dolarjev, od tega odpade 
92% ali 9.849 tisoč dolarjev na 
TGA Kidričevo, indeks povečanja je 
661. Tako je TGA s svojim izvozom 
v celoti vplivala na ugodne indekse. 
TVI Majšperk v obravnavanem 

(Nadaljevanje na 2. strani) 



REALNI, REVOLUCIONARNI IN ODLOČNI 
v petek, 18. oktobra 1974 

popoldne so se v prenovljenem 
delavskem domu Franca Kramber-
geija v Ptiflu zbrali člani predsedstva 

inskega sveta ZSS Ptuj na 
razšiijeni seji. Sodelovali so tudi 
delegati 8. kongresa ZSS in 7. 
kongresa ZSJ, predsedniki komisij 
in drugi gostje. Seje sta se udeležila 
tudi generalna sekretarka republi-
škega sveta ZS Slovenije Ivanka 
VRHOVCAK in sekretar Humbert 
GACNIK. Skupilo so ocenili 
predkongresne aktivnosti osnovnih 
organizacij sindikatov, občinskih 
sindikalnih konferenc in odborov. 

Po uvodnem poročilu Janka 
BEZJAKA, predsednika občinskega 
sveta ZSS so poročali še predsedniki 
posameznih sindikalnih konferenc 
m komisij. Skupna ocena je bila, da 
je predkongresna aktivnost na 
območju celotne ptujske občine 
izredno razgibala delovne ^udi, 
organizirane v sindikatih. O kongres-
nem gradivu in o osnutkih sklepov 
je razpravljalo nad 90 odstotkov 
sindikalnih organizacij. Izražena je 
bila enotna podpora dokumentom, 
predlogi in dopolnitve pa so bili v 
tem smislu, da bi bili kongresni 
sklepi še boljši, še bolj konkretni, še 
bolj delavski. Pohvalno so tudi 
ocenili lokalna občUa, tako radio 
kot Tednik, ki sta se z obveščanjem 
javnosti polno vključila v predkon-
gresno aktivnost. 

V razpravah o kongresnih doku-
mentih so povsod aktivno sodelovali 
tudi delegati obeh kon^esov, ki 
bodo iz t ^ a dovolj misli za svoje 
razprave na kongresih. Osrednja 
tema, ki jo pripravljajo za razpravo 
je „Položaj delavca na manj razvitih 
območjih". Socialne razlike mora-
mo začeti odpravljati najprej pri 
naši mladini. Delavci so v razpravah 
opozorili na številne probleme, s 
katerimi se neposredno srečujejo. 
Pomanjkanje programov razvoja v 
organizacijah združenega dela, slaba 
organizacija in zato premala delovna 
storilnost, varčevaige in stabili-
zacija, zakaj ne zaživijo organi 
delavske kontrole in podobno. Z 
vsemi temi problemi se bodo morali 
delavci v vsakem kolektivu nepo-
sredno soočiti in sami najti 
odgovore na vprašanja. 

Opozorili so tudi na problem, da 
smo v ptujski občini na področju 

kmetijstva doslej o^omno vlagali v 
proizvodnjo kmetijskih surovin, 
mnogo premalo pa v predelavo. 
Investicije so na obmo^u ptujske 
občine med cenejšimi v Sloveniji, 
vendar o tem skorajda ni ničesar 
povedanega v javnih občilih, zato 
tudi tako mali interes močnejših 
gospodarskih organizacij od drugod 
za vlaganje pri nas. 

V razpravi je sodelovala tudi 
Ivanka VKHOVCAK, ki je pohvalila 
delo ptujskih sindikatov, sjg so z 
dosedaigo aktivnostjo pokazali, da 
hočejo in znjgo delati po novem. Pri 
vsem tem moramo izh^ati iz lastnih 
akcij v TOZD in osnovnih 
organizacij sindikata Samoupravno 
moramo razvijati in pospeševati iz 
lastnih TOZD. Vsi ^upaj in vsak 
posameznik se moramo obnašati 
tako kot nam veleva nova ustava. 

V sindikalnih dokumentih ne 
moremo povedati ničesar bolj 

delavskera, je nagjasila Ivanka 
Vrhovčalc, kot je to povedano v 
ustavi in v dokumentih obeh 
kongresov ZK. Vsi sindikalni 
dokumenti temeljijo krepko na tem, 
da bomo lahko stavek za stavkom 
uresničevali ustavo in resolucije 
Zveze komunistov. Kakšen bo 
rezultat tega je v prvi vrsti odvisno 
od nas samih, od vsakega delavca v 
TOZD. 

Ob koncu je Ivanka Vrhovčak 
poudarila, da sklepe 8. kongresa 
ZSS piše dejansko članstvo samo, 
neposredno delavci, 339 delegatov 
na kongresu jih bo samo svečano 
potrdilo. Pri njihovem izvajanju pa 
morajo biti vsi delavci v sindikatih 
realm, revolucionarni in odločni. 

S to sejo je bil prenovljen delavski 
dom Franca Krambergega formalno 
dan v uporabo, ki bo koristno služil 
delovnim ljudem ptujske občine za 

najrazličnejše sestanke in zbore. 
Potrebno bo še urediti okolje in ga v 
celoti opremiti. V načrtu je tudi 
postavitev doprsnega kipa prvo-
borcu - železničarju Francu 
Krambergegu, po katerem je dom 
poimenovan. Povedano je Wo, da 
bo uradna otvoritev doma in 
svečano odkritje spomenika pri-
hodnje leto - 15. ^ r i la na dan 
železničarjev. 

F. Fidejšek 

(Nadaljevanje s 1. strani) 

obdobju m izvažala zaradi premajh-
nih naročil iz tigine, med tem, ko je 
Perutnina dosegla za Četrtino manjši 
izvoz kot lani - posledica 
zmanjšanja povpraševanja tujcev po 
divjačini. Vse ostale organizacije 
združenega dela so v primeijavi z 
lanskim povečale izvoz. 

ORMOŽ 

Uresničevanje ustave v združenem delu 
Skupina za samoupravno konsti-

tuiranje združenega dela, ki deluje v 
okviru koordinacijske komisije za 
spremljanje in uresničevanje ustave 
pri občinski konferenci SZDL 
Ormož in ki jo vodi Drago 
Zabavnik, je pred časom sprejela 
program dela in že posredovala 
ustreznim forumom nekatere ugo-
tovitve. 

Člani komisije so sprejeli dokaj 
odkrit in preprost način dela. 
Obiskali so kolektive na območju 
občine in se pogovarjah s pred-
sedniki delavskih svetov in sindi-
kalne organizacije, v nekaj primerih 
pa tudi s slučajno izbranimi delavci. 
Zanimali so se predvsem za 
vprašanja, če obstoječa notranja 
organizacija omogoča sodelovanje 
delavca pri odločanju, ali je občutna 
razlika med obdobjem pred novo 
ustavo in po njej in kdo ter na 
kakšen način sprejemajo samouprav-
ne in druge akte. Zastavljena 
vprašanja so imela namen pojasniti, 
ali se je prešlo od odločanja v imenu 
yudi na odločanje ljudi samih. 

UGOTOVITVE 
Vsi kolektivi so se formalno 

prilagodili organizaciji kot jo 
zahtevata ustava in zakon. Tam, kjer 
še konstituiranje ni končano, se 
trudijo, da bo delovna organizacija 
pravočasno vpisana v register. 

Obstoječa notranja organizacija 
OZD in TOZD je povsod postavljena 
tako, da je neposrednemu proizva-
jalcu omogočeno neposredno sode-
lovanje pri odločanju. Ne bi mogli 
trditi, da je notranja organizacija 
povsod ravno idealno postavljena, 
ker za to niso izdelane strokovne 
študije, vendar je ugotovljeno, da je 
dosežen vsaj minimum, ki omogoča 
funkcioniranje. 

Ta ugotovljeni objektivni p o p j pa 
še ne jamči, da pri odločanju res 
sodelujejo vsi delavci ali vsaj njih 
večina. V mislih imamo tvorno 
delovanje, ne samo pasivno odobra-
vanje z „za" ali »proti", kar je česti 
pojav. 

PREDNOST OZD? 
V zadnjem času je v ormoških 

organizacijah združenega dela viden 
formalen premik. Ce že ni bilo 
doseženo drugo, se vsaj na sestankih 
vseh delavcev sprejemajo najvažnejši 
akti. Prej so jih sprejemali na 
sestankih delavskih svetov ipd. Ob 
tem je treba povedati, da je glede 
tega večji napredek v večjih 
kolektivih in da v manjših kolektivih 
delajo v glavnem po starem. V 
manjših kolektivih je sploh prisotna 
večja improvizacija, kar je posledica 
pomanjkanja strokovnih delavcev, 
tudi na področju samoupravljanja. 

Manjše dislocirane enote, katerih 
sedeži organizacij združenega dela 
so izven meja občine, imajo v 
poslovanje svojih matičnih podjetij 
manj pogleda. Poseben problem je 
težnja Slovina Ljubljana, da skon-
centrira finančno in bančno poslo-
vanje SOZD »Jeruzalem" Ormož v 
Ljubljani. Nasploh je opaziti, da se 
tam, kjer so organizirane TOZD, 
bolj favorizira OZD kot TOZD, kar 
je v nasprotju s 16. členom 
slovenske in s 14. členom zvezne 
ustave, 

jr DOPOLNILNI POPIS V ZK 
V Zvezi komunistov Slovenije je 

bil februaija 1973 opravljen popis 
članov, katerega namen je bil 
posodobiti evidenco članstva, ki bi 
JO opravljali mehanoaafsko v 
zavodu S RS za statistiko. To je 
doslej uspelo urediti le delno. 
Obdobje po popisu je bilo izredno 
živahno v družbeno-politični dejav-
nosti in v ustreznejšem samouprav-
nem organiziranju. Uveljavljaige 
določil nove ustave je prineslo 
spremembe v samoupravni strukturi, 
v celotnem samoupravnem meha-
nizmu in delegatskem sistemu od 
temeljnih delegacij navzgor. Pove-
čana družbeno-politična aktivnost 
pred kongresi in dclepi obeh 
kongresov Zveze komunistov zahte-
vno tudi ustrezno organiziranost 

Zaradi tega so podatki iz popisa 
leta 1973 že zastareli, ustanovljene 
so številne nove osnovne organi-
zacije ZKS v TOZD iil v 
samoupravnih delovnih skupnostih. 

člani ZK! SO v skladu s svojo 
družbeno aktivnostjo prevzeli šte-
vilne nove funkcije ito. Vse to je 
treba na novo zabeležiti in urediti 
evidenco, kar praktično pomeni 
dopolnilni popis večine članov ZK, 

V skladu s to nalogo je komite 
občinske konference ZKS Ptuj 
organiziral v Narodnem domu v 
Ptuju, v torek, 22. oktobra 1974 
skupni posvet sekretarjev in eviden-
tičaijev v osnovnih organizacijah 
ZKS, Poleg vsebinskih nalog: 
del ovalne aktiva komunistov delav-
cev - neposrednih proizv^alcev, 
javne razprave o statutarnem sklepu 
občinske organizacije ZKS in nalog 
na področju kadrovanja, so podrob-
neje obravnavali tudi organizacij-
sko-tehnično stran dopolnilnega 
popisa članstva ZK. Dogovorili so 
se, da bodo v vseh organizacijah 
ZKS nalogo opravili čimprej, 
najkasneje pa do 15. novembra 
1974. 

F. F. 

VZROK »PASIVNOSTI" 
V rečeni skupini so skušali 

analizirati vzrok pasivnosti delo-
vanja večine delavcev. Površne 
ugotovitve kažejo, da je razlog 
tak&iemu položaju iskati v po-
manjkljivosti obveščenosti kolek-
tiva, oziroma posameznikov in 
zaradi tega slabega poznavanja 
problemov ob tem, da je poprečna 
izobrazbena stopnja zaposlenih zelo 
nizka. Takšno stanje ima za 
posledico nezainteresiranost pri 
reševanju problemov, dolge in 
pogoste seje in sestanke, na drugi 
strani pa koncentracijo funkcij na 
nekaj posameznikov, ki se v takem 
okolju kaj kmalu zbirokratizirajo. 

Tak položaj nam je prinesel čas 
pred novo ustavo. Iluzomo bi bilo 
misliti in pričakovati, da bo letos, 
ab naslednje leto že drugače samo 
zaradi nove ustave. Pričeti je treba 
proces spreminjanja človeka od 
poslušnega delavca do tvornega 
sam( ipravljalca. Ta proces mora 
biti študijsko zasnovan in mora biti 
p-^.lagojen ormoškim materialnim 
iirožnostim. 

K S I t E M ^ 

POMOC HALOŠKIM 
VINOGRADNIKOM 

V soboto, 19. oktobra, ki je sicer 
bila prosta, se je 91 delavcev 
skupnih služb in TOZD Kooperacija 
Kmetijskega kombinata Ptuj napoti-
lo v haloške vinograde, V vinogradih 
Goričaka in Hrastovca delovne 
enote Zavrč sd ves dan trgali 
grozdje. Ta pomoč je bila završkim 
vinogradnikom dobrodošla, saj iz-
redno neugodno vreme skrajno 
otežuje trgatev. Skupno z domačimi 
vinogradnSci je to soboto trgalo 
pozdje približno 250 ljudi Računa-
jo, da so skupno natrgaU 40 ton 
grozdja oziroma štiri vagone. 

M. Cilenšek 



Z vlakom bratstva in enotnosti v Srbijo 
Tovariš Tito je nekoč dejal: 

Zagotavljam vam, tovariši in tovari-
šice, da sta enakost in bratstvo 
najmočngši vzvod našega nadaljnje-
ga razvoja, najmočnejše orožje in 
zato ga moramo varovati kot zenico 
očesa." 

Njegove besede so globoko 
zarezane v naši zavesti, žavedamo se 
kaj pomenita enakost in bratstvo 
naših narodov in narodnosti, ki je 
bilo skovano v najtežjih dneh naše 
zgodovine; zato ga čuvajmo! 

Letošnji, že četrti vlak bratstva in 
enotnosti je krenil iz Maribora 
11. oktobra. Povsod, kjer se je 
ustavil, so ga sprejele velike množice 
ljudi, pesem, cvetje, so l ze . . . 
fteprosto ne najdem besed, da bi 
opisala vse to navdušenje ob 
srečanjih slovenskih izseljenih dru-
žin s srbdcimi dmžinami, ki so jim 
nudile topel dom in zavetje ob 
njihovem pregonu v Srbijo. 

Kar 26 slovenskih občin jel letos 
septembra v Velenju oodpisalo 
„listino o pobratenju" s 26 srbskimi 
občinami Kot vemo, je Ptuj 
pobraten z občino Arandelovac, 
zato je tudi delegacija ptujske 
občine, sestavljena iz predstavnDcov 
DPO, odpotovala v Arandelovac, 
kjer je ostala do 15. oktobra. 

V Arandelovac, ^er so nas prav 
tako sprejeli z velikim navdušenjem, 
smo pripotovali 12. oktobra. Se prej 
smo se ustavili v Kraljevu, kjer je 
bilo svečano zborovanje. 

Občina Arandelovac se razprostira 
na obronkih planin: Bukulje, 
Venčaca, Rudnika in Kosmaja, na 
površini 37 kv. kilometrov. Na tem 
področju živi 43.000 prebivalcev, 
od katerih jih živi okrog 20.000 v 
samem mestu. 

Mesto je znano že iz rimske dobe. 
Zato predstavlja interesantno pod-

ročje za arheološka in zgodovinska 
raziskovanja. Iz kasnejših obdobij, 
posebno iz srednjega veka, je 
ohranjenih več pisanih dokumentov. 
Tu se je pričel prvi srbski upor. 
Mesto je dobilo ime po Sv. 
Arandelu, „zadužbini" kneza Miloša 
in kneza Mihajla. Takrat je tudi 

nastal park dcrog termalnih in 
hladnih izvorov mineralne vode. 

Mnogi pravijo, da se je Arandelo-
vac razvil na podlagi: zemlje, vode, 
zraka in kamna. Danes ima dva 
velika giganta: tovarno šamota in 
industrijo elektroporcelana, ki je 
letos slavila 20-letnico obratovanja 
in tesno sodeluje s številnimi 
sorodnimi podjetji v Slovengi. 

V dneh našega bivanja smo si ta 

dva giganta tudi ogledali. Prav tako 
pa smo si ogledah izvir mineralne 
vode Knjaz Miloš, vinsko klet, 
Bukovičko banjo, ki ie eden 
najlepših parkov Jugoslavije, s 
prekrasno urejenimi cvetnimi aleja-
mi in bogastvom raznovrstne flore. 
V parku so zgrajeni številni Športni 

in rekreacgski tereni. Ta privlačen 
in živopisan i^ostor - pod 
krošnjami stoletnih' gozdov - je 
postal gostitelj v svetu znanega 
kiparskega simpozija „Beli Venčac" 
in pomembne prireditve jugo^pvan-
dce umetnosti „Mermer i zviici^, ki 
se odvga vsako leto od 4. julga do 

20. septembra. Tu stoji hotel »Staro 
zdanje", kjer je zasedala prva srbska 
skupščina; Topolo, Oplenac, eno 
izmed najlepših cerkva v Evropi, 
planino Bukuljo, vilo Karadžič itd. 

Obisk spominskega parka v 
Kragujevcu. Spomenik 21. oktobru 
1941. Zopet je v nas oživel spomin 
na grozote II. svetovne vojne -
7000 nedolžnih žrtev, med njimi so 
bili dijaki, profesorji, čistilci 
čevl jev. . . je bilo ustreljenih na 
mestih, kjer danes stojijo spomeniki. 
Le-ti nas morajo vedno znova in 
znova opozarjati, da ne smemo 
nikomur in n&oli dopustiti, da bi 
stri našo bratstvo in enotnost; 
morajo le še krepiti našo skupnost. 

Na vsakem koraku nas je 
sprem^ala tradictonalna srbska go-
stoljubnost. Trudili so se, da bi nam 
naš obisk pri njih ostal v čim lepšem 
spominu. Res nam bo ostal, vendar 
dcaljen. Naše veselje je skalil 
nesrečen dogodek. 

Tragično je v prometni nesreči 
med našim obiskom izgubil življenje 
velik prgateU Ptuja, predsednik 
občinske konference SZDL Arande-
lovac, MILAN RIZNIC. V nenehni 
bitki s časom mu je smrt pretrgala 
nadaljnjo pot; pot, ki se je strmo 
dvigala. Bil je poln življenjskega 
elana, poznal je samo delo in delo in 
znova delo. Znanja mu ni bUo nikoli 
dovolj. Želel je doktorirati iz 
pravnih ved. Toda smrt mu je 
prekrižala vse načrte, ostal pa je 
neizbrisen lik mladega komunista, 
marljivega delavca, tovariša, k i je bil 
vedno pripravljen pomagati. Slava 
njegovemu spominu! 

Ob slovesu od našega dragega 
Arandelovca, se je marsikomu od 
nas zasolzilo oko. 

Hvala vam, bra^e Srbi, za vse, še 
se bomo vrača l i . . . 

MAJDA GAJZER 

MARA PROSNIK 
Umrla je naša sekretarka TOZD 

Mara Prosnik, ing. organizacije dela. 
Globoko nas je pretreslo, ko smo 

zvedeli, da je prenehalo biti srce 
naše drage sekretarke, spoštovane 
sodelavke Mare Prosnikove. Umrla 
je sredi aktivnega dela, tako rekoč 
na delovnem mestu, kajti od tod so 

jo pred tremi tedni odpeljali v 
bolnišnico, kjer je 9. oktobra umrla. 

Rodila se je 26. 12. 1921 v Ptuju. 
Dokončala je meščansko šolo v 
Ptuju, Po šolanju je grenko občutila 
takratno brezposelnost. Že mlada je 
morala zapustiti starše in oditi v 
Ljubljano, kjer je našla prvo 
zaposlitev, 

V najlepših letih, polna načrtov se 
je 1. aprila 1953 vključila v naš 
kolektiv kot blagajnik - fakturist. 

Kaj kmalu je s svojim znanjem, 
ljubeznivostjo in prisrčno prepro-
stostjo pokazala, da je njeno mesto 
pri dehi z ljudmi. Tako je v letu 
1955 prevzela mesto tajnika in 
kadrovflca v podjetju in je že po treh 
letih postala vodja splošnega 
sektorja. Na tem področju je delala 
polnih osemnajst let, vse do svoje 
prerane smrti, nazadnje kot sekretar 
TOZD. 

Poleg vestne in požrtvovalne 
sodelavke na delovnem mestu je bila 
aktivna družbeno politična delavka. 

Kljub obsežnim in zahtevnim 
nalogam v tovarni se je udejstvovala 
tudi v širšem družbenem življenju 
občine, zlasti na področju družbe-
nega standarda občanov. Pri vsem 
tem pa je tistega malo prostega časa, 
ki bi ga morala porabiti za počitek, 
žrtvovala za izpopolnitev svojega 
znanja. Tako je leta 1963 kpnčala 
izredno šolanje na srednji ekonom-
ski šoli; 1968 je končala višjo šolo 
za organizacgo dela v Kranju kot 
ing. organizacije dela. 

Zapustila nas je na žalost v času, 
ko se je naša tovarna pričela v 
okviru OZD Labod razvijati v 
pozitivnem smislu, ko se v naš 
kolektiv vicljučujejo mladi kadri, 
skratka v trenutku, ko bi nam njeno 
znanje in pomoč bila najljolj 
potrebna. 

Za vse nas je nenaden odhod naše 
sekretarke hud udarec. Izgubili smo 
zgledno sodelavko, tovarišico in 
prhate Igico. 

Sodelavci »Delte" Ptuj 

OBČINSKA KONFERENCA SZDL ORMOŽ 

V PRIPRAVAH NA VOLITVE V SIS 
v središču pozornosti so te dni 

priprave na volitve v samoupravne 
interesne skupnosti. V Ormožu je 
razširjeni sestav izvršnega odbora 
občinske konference SZDL že 
5)rejel načrt dela, po katerem bodo 
do konca tega meseca opravili 
evidentiranje možnih kandidatov ,za 
člane splošne delegacije v KS. 
Delegate za temeljne samoupravne 
interesne skuprlosti bodo poleg KS 
delegirale organizacije združenega 
dela. Za vse interesne skupnosti bo v 
krajevni skupnosti SPLOŠNA dele-
gacija, ki bo štela od 15 do 30 
članov. Glede na to, da bo 
dele^cija sj^o&ia, bo treba eviden-
tirati primerno strukturo delegatov, 
ki bodo ustrezali vsem petim 
področjem dejavnosti SIS: izobra-
ževanju, kultiui, otroškemu varstvu, 
socialnemu varstvu in zdravstvu. Ker 
bo delegacija stalna, delegati, ki 
bodo sodelovali na sejah ^upščin 
pa se bodo menjavali, je treba za 
vsako področje predvideti več 
delegatov. Pri evidentiranju in 
kandidiranju članov delegacije je 
treba upoštevati ustavne omejitve. 
Ena ten je na primer ta, da 
kandidati za splošno delegacijo za 
samoupravne interesne skupnosti ne 
morejo biti člani skupščinskih 
delegacij, ki jih že imamo. Glede 
tega bo precej lažje evidentiranje 
kandidatov za zbor delegatov 
kr^evne skupnosti ali za del^ate 
drugih samoupravnih interesnih 
skupnosti. Iger ustava ni postavila 
omejitev. 

Po evidentiranju, ki bo opravljeno 
na ravni krajevne skupnosti v c^viru 
krajevnih organizacij SZDL bodo od 
8. do 20. novembra kandidacijske 
konference. Volilni pravilnik pred-
videva, da te konference sestavljajo 
člani KO S2DL, osnovne organi-
zacije ZKS in predsedstva osnovne 
organizacije mladine. Na tem nivoju ' 
je treba obravnavati vlogo in naloge 
SIS, določiti kandidate za splošno 
delegacijo ter sprgeti možne 
kandidate za vodilne funkcije v 
interesnih skupnostih. 

Vzporedno z evidentiranjem in 
kandidiranjem jfe treba skrbeti za 
druge priprave na volitve, kot je 
priprava volilnih imenikov, dolo-
čitev volišč in podobno, tako da 
bodo neposredne in splošne volitve 
delegacij, ki bodo od 1. do 
8. decembra, lahko v redu potekale. 

V Ormožu so tudi že predvideli 
prve sestanke delegacij. To bi se naj 
zgodilo takoj po volitvah med 8. in 
14. decembrom, da bodo t ^ o 
temeljne samoupravne interesne 
skupnosti lahko zaživele po dolo-
čilih nove ustave do 15. decembra 
letos. 

V času priprav na volitve v SIS se 
bodo na območju občine Ormož 
kadrovsko in organizacijsko priprav-
ljali na samoupravno konstituiranje 
krajevnih skumosti in krajevnih 
organizacij SZDL. Tako bo zaradi 
vzporednega dela tudi čas racional-
neje izkoriščen. 

jr 



Bistriški sindikalni svet 
je sprejel delovni program 

Pretekli teden je bila v Slov. 
Bistrici druga redna seja občinskega 
sindikalnega sveta, udeležili pa so se 
je tudi člani komisije za ekonomske 
odnose pri dcupščini občine Slov. 
Bistrica, predvsem z namenom, da 
članom - udeležencem osvetlijo 
rezultate gospodarjenja OZD v 
občini za obdobje prvih šestih 
mesecev letošnjega leta. 

Udeleženci seje so posvetili 
uvodni del sklepom 4. seje ZKJ ter 
družbeno ekonomski politiki in 
razvoju občine. Predsednik komisije 
za družbeno ekonomske odnose pri 
OSS Slov. Bistrica Janez Erker je z 
mnogih zornih kotov osvetlil in 
analiziral rezultate gospodarjenja 
organizacij združenega dela in 
TOZD bistriške občine in ob tem 
poudaril, da je bilo gospodarsko 
poslovanje v občini v prvi polovici 
letošnjega leta dokaj uspešno. Tako 
se je v tem obdobju ob povečanju 
zaposlenosti in manjšem investiranju 
povečal fizični obseg industrijske 
proizvodnje za 18,1 odstotka, kar je 
za 8 odstotkov več kot v SFRJ in 7 
odstotkov več kot v republiki. V 
tem obdobju je bil izvoz v občini po 
vrednosti za 28 odstotkov večji kot 
leto poprej, kljub temu so za 
planom izvoza za letošnje leto 
zaostali za 21 odst. Predvsem večje 
prodaje na domačem tržišču, kjer so 
dosegli tudi ugodnejše prodajne 
cene, za vrednostnim planom izvoza 
najbolj zaostala delovna organizacija 
IMPOL iz Slov, Bistrice, katera pa je 
kljub temu, kot največji izvoznik v 
bistriški občini svoj plan v 
primerjavi z istim obdobjem lani, 
presegel za 27 odstotkov. 

V nadaljevanju je Janez Erker 
prikazal še pomembnejše podatke 
gospodarjenja v prvem polletju 
letošnjega leta za 20 organizacij 
združenega dela v občini, kjer je 
bilo slišati (tudi iz priloženih 
materialov prečita ti), da je 20 
organizacij združenega dela doseglo 
v prvem poletju 77 odstotkov več 
celotnega dohodka kot v istem 
obdobju lani, vendar je temu bil 
osnovni vzrok v povišanju cen in 
večji količinski obseg proizvodnje. 
Družbeni produkt je v teh 20 
organizacijah poraste! za 37 odstot-
kov in je tako enak republiškemu 
poprečju, v prvi polovici letošnjega 
leta pa so OZD v bistriški občini 
obračunale 75 odstotkov več 
amortizacije kot znaša ta po 
predpisanih stopnjah. 

Neto izplačani osebni dohodki v 
dvajsetih OZD bistriške občine so v 
tem obdobju porastli za 29 
odstotkov, medtem ko je število 
zaposlenih večje za 4 odstotke. 

sja osnovi sklepov, zaključkov in 
stališč ZKJ, ustave SFRJ, akcijskih 
načrtov sindikatov ter drugih 
družbeno političnih organizacij so 
na zadnji seji OSS z manjšimi 
dopolnitvami sprejeli program dela 
občinskega sveta zveze sindikatov, 
V nadaljevanju pa so opozorili še na 
zadi^i rok, do katerega bodo morale 
vse OZD v občini sprejeti protiinfla-
cijske ukrepe. Za zadnji dan so 
določili 30, november 74. V 
program dela sindikatov pa so 
sklenili vnesti več prizadevanj 
dejavnostim na področju predšolske 
in šolske vzgoje otrok, za kar so 
menili posamezni udeleženci, da je 
bil v dosedanjem programu nedo-
voljno obravnavan. Program dela 
OSS Slov. Bistrica bo tudi v 
nadaljevanju povečal veliko pozor-

nost področjem samoupravljanja, 
družbenega dogovarjanja in samo-
upravnega sporazumevanja, eko-
nomskemu področju gospodarjenja, 
problemom in nalogam družbenega 
standarda in socialne politike v 
celoti, izobraževanju in kulturi, 
splošnemu ljudskemu odporu in 
družbeni samozaščiti, športu in 
rekreacgi ter nalogam na področju 
stalnega usposabljanja sindikatov za 
učinkovito delovanje na omenjenih 
in drugih področjih. 

Bolj kot kdajkoli poprej pa se v 
vodstvu občinskega sindikata kakor 
tudi njenih komisijah in osnovnih 
sindikalnih organizacijah v OZD in 
TOZD na območju občine zavedajo, 
da bodo uspehi na vseh teh 
področjih doseženi samo z vsestran-
skim vključevanjem v izvrševanje 
programov organizacij združene^ 
dela v občini, 

V. H. 

NOVO V LESKOVCU 
Prebivalci Leskovca in okohce so 

9. 10. 1974 doživeli pomemben 
uspeh. Po dolgem govorjenju in 
obljubljanju se je istega dne nekaj 
pred 6. uro zarila v zemljo prva 
lopata za asfaltiranje republiške 
ceste, ki vodi skozi vas proti hrvaški 
meji. Buldožer razrinja in širi cesto, 
obenem tudi po potrebi odstranja 
odvišno zemljo, bagar koplje in 
globi obcestne jarke, tovornjaki 
dovažajo prodec in valjar ga tlači in 
ravna, tako, da je že precejšen del 
zemljišča strasiran in pripravljen za 
asfaltno prevleko. Ljudje pretreslji-
vo - zadovoljno gledajo ter željno 
pričakujejo trenutka, ko se bo 
enkrat za vselej razpršil oblak prahu, 
ki se je doslej ob suhem vremenu 
dvigal za slehernim motornim 
vozilom. Denar, ki ga bodo vaščani 
vložili v to investicijo, bo bogato 
obrestovan, ko bo vsako vozilo z 
lahkoto teklo, pešcem ne bo treba 
ob deževnem vremenu skakati čez 
obcestne jarke, če so se hoteli 
izogniti, da niso bili blatni od pet do 
glave, ko so se srečevali z avtomobili 

kolej^ji, ki jih je v našem kraju še 
precej, so si z veliko težavo utirali 
pot med cestnimi kotanjami in še so 
prednosti asfaltne ceste pred 
makadamsko. 

Od zunaj in znotraj prenovljena 
šola v Leskovcu je dobila končno še 
novo ograjo s prepusti vode iz 
žlebov skozi betonske temelje na 
sosedovo zemljišče. Kakor je pri 
večini šol odrejen prostor za kolesa, 
bi bilo dobro, da bi se sedaj, ko je 
prostor okrog šole zavarovan, to 
uredib tudi na naši šoli, da si ne bi 
otroci morah iskati zavetja za svoje 
bicikle kjer pač vedo in znajo, kjer 
nimajo zaščitenih in, kjer jim 
velikokrat zmanjkajo razni deli, ali 
sape v zračnicah, ali pa celo 
kompletno vozilo. 

Našemu naraščaju je potrebno 
nuditi možnosti za dober razvoj, ga 
lepo vzgajati, mu dajati lepe, dobre, 
spodbudne zglede, ne mu pa 
prepovedati shranjevanje kolesa na 
predšolskem prostoru, ko se že itak 
daleč, zmučen pripelje k pouku -
kot je to na šoli v Leskovcu. JM 

PO 15 LETIH SPET AKTUALNO 

Sladkorna tovarna v Ormožu? 
Na več mestih v ormoškem 

gospodarksem in družbenopolitič-
nem življenju je skoraj že dve leti 
ponovno in vedno bolj pgosto 
zaslediti misel na gradnjo tovarne 
sladkorja, o čemer so se pogovarjali 
že pred 15 leti Zavod za planiranje 
SR Slovenije pripravlja graditev 
takšne tovarne na območju Sloveni-
je in Ormožani si pred SOZD 
„Jeruzalem" Ormož prizadevajo, da 
bi ta tovarna stala v ormoški občini. 
Da ne bi v Slovenci planirali gradnje 
tovarne sladkorja „kar tako" je 
omenjeni zavod naročil pri poslov-
nem združenju projektivnih organi-
zacij SRS izdelavo posobne študije o 
problematiki pridelovanja sladkorja 
m izkoriščanja slakdorne pese v naši 
republiki Raziskave so pokazale 
upravičenost načrtovane investicije, 
oziroma dograjevanja industrije 
sladkorja v SFRJ v naslednjem 
srednjeročnem obdobju in možnosti 
vključitve SRS v ta program 
graditve. 

Poraba sladkorja je v zadnjih 10 
letih v Jugoslaviji rasla za 6,7 
dostotkov letno, to pomeni po 
prebivalcu povečanje od 19,94 kg 
na 30,75 kg. Povečane porabe 
nismo mogli zadovoljiti z lastno 
proizvodnjo zaradi pomanjkanja 
surovin, to pa je bila posledica 
destimulativnih razmerij v cenah, 

slabe organizacije proizvodnje in 
podobno. Poraba sladkorja bo do 
leta 1980 pri nas porasla na 36 kg 
po osebi letno. Kljub temu bomo še 
vedno na najnižji stopnji porabe 
sladkorja med državami Evrope. 
Lansko leto smo morali zaradi 
navedenih vzrokov uvoziti 60,7 
odstotkov sladkorja za kritje potreb 
naraščajoče porabe. To nas je stalo 
200 miUjonov dolarjev, kar bi lahko 
v primeru razvite domače proizvod-
nje prihranili. Ta znesek bi na 
primer zadoščal za opremo 10 
srednjevelikih tovarn za predelavo 
sladkorne pese v sladkor. Utemelje-
na so predvidevanja, da se bo poraba 
sladkorja do leta 2.0()0 podvojila, 
ustrezno temu pa bodo seveda rasle 
cene. Po letošnjih podatkih ZR 
Nemčije so tam cene sladkorja v 
letih 1967 do 1974 močneje porasle 
kot nafte in številnih drugih 
strateških dobrin. Razen tega 
postaja v svetu preskrba s dad-
krojem vse bolj nezanesljiva, 
predvsem zaradi nesoglasij v medna-
rodnem dogovarjanju. 

To so v glavnem razlogi, ki 
narekujejo reševanje problema v 
okviru domačih možnostih. Na 
ombočju vse severovzhodne Sloveni-
je je že na voljo dovolj površin, ki bi 
lahko služile kot surovmska osnova 
za predvideno tovarno sladkorja. 

Pred tem bi seveda morali uskladiti 
surovinske osnove za druge proiz-
vodne in predelovalne zmogljivosti 
t e ^ prostora. Na tem področju, ki 
zajema 9 občin, je 15 kmetijskih 
delovnih organizacij, ki imajo od 
skupno 100.976 hektarjev obdelo-
valnih površin, samo 11,811 hektar-
jev njiv, ki so primerne za 
pridelovanje sladkorne pese. Načrto-
vanje tovane zato ne bo moglo iti 
mimo zasebnih lastnikov njivskih 
površin. Za privatne kmetijske 
površine pa je značilna velika 
razdrobljenost teh zemljišč, saj 
pride na posamezno kmetijo samo 
3,6 hektarjev. Neprimerno bolj 
ugodni so predeli v dolinah Pesnice, 
Šcavnke, Ledave, Polskave in 
Ložnice, ki so po programu zelenega 
plana SRS vključene v melioracije in 
zato pomemben potencial za 
pridelovanje sladkorne pese. Ob-
močja, ki bi prišla v poštev za 
prozvodnjo sladkorne pese merijo 
58.000 hektarov, zato da bi 
zadostili potrebam nove tovarne 
sladkorja pa bi potrebovali 9.000 
hektarov ali približno 15 odstotkov 
njiv. 

Dosedanje raziskave so pokazale, 
da je naše območje zaradi ugodne 
razporeditve padavin in temepratur 
zelo primerno za proizvodnjo 
sladkorne pese. 

Načrtovana tovarna bi predelala 
360,000 ton sladkorne pese v 90 
dneh. Ob poprečni izkoriščenosti 
pese in proizvodnih zmogljivosti bi 
proizvedli 46.044 ton sladkorja, 
14.400 ton melase in 18.000 ton 
pesnih rezancev. Tovarna bi obrato-
vala 200 dni v letu. Po prvih ocenah 
bi bilo treba zagotoviti za postavitev 
take tovarne 550.000.000,00 dinar-
jev od tega za gradljeni del 
193.000,0000,00 in za opremo 
330.000.000,00 dinarjev. Razen 
tega bi Lilo treba zagotoviti še 
150,000.000,00 dinarjev za obratna 
sredstva. 

Kdo ve, kje v Sloveniji bo taka 
tovarna stala? Mogoče se bo 
ormoški občini nasmehnila sreča. 
Red bi bil, že zaradi tradicije, ki v 
tej občini vlada 15 let. jr 

Kmetijski Icombinat Ptuj 
razglaša naslednja prosta delovna mesta: 
TRI MIZARJE 
Pogoj: mlajši pohištveni in stavbeni mizarji za delo 

na terenu; 
TRI MLAJŠE DELAVCE 
za priučitev v mizarski stroki. 

Nastop dela je možen takoj oz. po dogovoru. 
Vloge pošljite na naslov: 
Kmetijski kombinat Ptuj, TOZD Mizarstvo in žaga, 
Znidaričevo nabrežje 10, 



Poplave v občini Ormož 

Močan dež je z nedelje na 
ponedeljek ponoči povzročil, da so 
tudi nelateri kraji v ormoški občini 
zaradi poplav utrpeli večjo ali 
manjšo škodo. Po doslej zbranih 
podatkih je prestopila bregove 
Tmava in se razlila po nekaterih 
uhcah in polju v Središču ob Dravi, 
v Ivanjkovdh je moral nek oče 
odpeljati otroke v šole s traktorjem. 

ker niso mogji čez potok, ki teče po 
dolini, najbolj pa so bile prizadete 
vasi ob Sejanci in Podgorskem 
potoku: Trgovišče in Cvetkovci. V 
Trgovišču je, na primer, Podgorski 
potok tekel kar čez cesto (glej sliko) 
in močno oviral promet. Poplav-
ljenih je bilo precej njiv in pašnikov. 
Škode se po doslej zbranih podatkih 
še ne da realno oceniti. jr 

NOVA KVALITETA ŠE NI ZAŽIVELA 
Takoj naj povemo, da gre za 

izjeme, vendar se je zgodilo, da pred 
zadnjo sejo skupščine občine 
Ormož ena izmed delegacij ni imela 
svojega sestanka, temveč je nekdo 
skupščinski material dal enemu 
izmed članov delegacije in ga poslal 
na sejo skupščine. Bolj splošno pa se 
pojavlja, da delegacije niso več 
sklepčne. Znano je, da so prvi 
sestanki delegacij na ormoškem 
območju bili glede udeležbe skoraj 
100 odstotni medtem ko je nato 
vnema pričela padati in nekatere 
delegacije so zaradi nesklepčnosti 
mordi sklicevati po dvakrat. Razen 
tega je u;^tovljeno, da so povratne 
informacije, to je tiste, ki bi jih 
moral delegat prenesti iz seje 
občinske skupščine svoji delegaciji v 
KS ali OZD oziroma TOZD, 
nezadovoljive. 

Nova kvaliteta pri samoupravnem 
odločanju po teh navedbah, ki smo 
jih slišali na zadnji seji komiteja 
občinske konference ZKS Ormož, 
še ni povsem zaživela. Prisotni so 
menili, da gre za začetne pojave, ki 
so še bolj problematični tam, kjer 
več manjših OZD in TOZD sestavlja 
konferenco delegacij. Že ob usta-
navljanju delegacij nihče ni mislil, 
da je z ustanavljanjem le-teh že vse 
urejeno, vendar so se problemi 

pojavili preden so politični aktiAi, ki 
so odgovorni za delo delegacij, 
utegnili reagirati. Gotovo še Sociali-
stično zvezo, ZKS, sindikate in 
ZSMS na tem področju čaka veliko 
odgovornega dela, če bomo iz dela 
delegacij hoteli odstraniti vse oblike 
formalizma. 

Glavni namen razgovora članov 
komiteja je bil nadaljevanje obrav-
nave dela skupin koordinacijske 
komisije za spremljanje in uresniče-
vanje ustave. Razčlenili so delo 
skupine za samoupravno interesne 
skupnosti, za skupščinski sistem in 
za samoupravno sporazumevanje in 
družbeno dogov^anje. Delo komi-
sije bo v celoti obravnavala seja 
konference ZKS Ormož, ki bo 

Eredvidoma 6. novembra. Takrat 
odo ormoški komunisti sprego-

vorili tudi o nadaljnjem povezovanju 

Gospodarskih in negospodarskih 
ejavnosti v občini ter sprejeli 

statutarni sklep o organiziranosti in 
delovanju oWinske organizacije 
ZKS v občini Ormož J a sklep je bil 
po seji komiteja minuli petek 
obravnavan na seminaiju, ki so se ga 
udeležili sekretarji aktivov in 
osnovnih organizacij ZKS z obmo-
q a občine Ormož, te dni pa teče 
razprava o njem na terenu. 

jr 

Na podlagi 105. člena in v povezavi z 90. in 91. členom 
Zakona o prevoznih pogodbah v cestnem prometu (Ur. 
list SFRJ št. 2/74) razpisujemo 

j a v n o p r o d a j o 
raznega galanterijskega blaga za dne, 28. 10. 1974, 
ob 8. uri na sedežu podjetja »AGROTRANSPORT« 
Ptuj, Rajšpova ulica 18. 

Blago se proda samo gospodarskim organizacijam. 
Informacije glede blaga in prodaje dobite v upravi 
podjetja DE Transport. 

Zakaj propadajo haloške 
domačije? 
(Nadaljevanje) 

Zaiadi slabih gospodar-
sko-socialnih razmer pa smo še 
vedno priča nadaljnega izseljevanja 
prebivalstva in praznitev prostora. 
Smeri izseljevanja so bližnji in tudi 
odločnejši razvijajoči se industrijski 
cen tli in tujina. 

Na zaostalost tega območja 
kažejo tudi podatki o preskrblje-
nosti gospodinjstev z vodo in 
elektriko. Dejstvo je, da še pretežni 
del Haloz nima zdrave pitne vode, 
pa tudi z elektriko še niso 
preskrbljena vsa gospodinjstva. Po-
datek o številu stanovanj, ki so brez 

vsakršnih instalacij in teh je kar, 846 
ali 20,3 %, zgovorno kaže in priča o 
nerazvitosti tega predela občine 
Ptuj. 

Značilno je, da je tendenca 
praznenja prostora v Halozah 
močnejša od nerazvitih Slovenskih 
goric. Za preprečitev tega nega-
tivnega pqava bo potrebno to 
območje čimprej prometno odpreti. 
Podatki kažejo, da je to območje 
neaktivirano, da so kmečka gospo-
darstva poleg svoje posestne pome-
šanosti iri razdrobljenosti slabo 
opremljena, ekonomsko šibka in ne 
zmorejo investicij za obnovitev 
vinogradov. " (Dalje) 

Kljub temu, da je domačija na sliki že precej stara, ne bo tako kmalu 
propadla, že od zunaj se vidi, da je v njej še življenje. Mlado življenje, ki ga 
verjetno ne bo vzela tujina. Na žalost pa je takih domačij vse manj pa še 
usoda teh je na nitki. poto: M. Ozmec 

Razpis 
ZZD Ptuj — TOZD Reševalna služba Ptuj 
objavlja po sklepu XIV. zbora TOZD 
PROSTO DELOVNO MESTO 
šofer ja-reševalca 
Pogoj: kvalificiran voznik motornih vozil D oziroma 
C kategorije z 10 letno vozniško prakso in končan 80 
urni tečaj iz prve pomoči. Poskusna doba je en mesec. 
Razpis velja 15 dni od objave. 

Združeni zdravstveni dom 
TOZD reševalna služba Ptuj 



JUTRI BO REFERENDUM ZA INTEGRACIJO EKP 
,JKRAN" ORMOŽ Z MARIBORSKIM PRIMATOM 

Kranj se bo preimenoval 
v TOZD 4 Primat 

Mlad delovni kolektiv onnoSkega 
samorastnika Elektrokovinskega 
podjetja KRAN se je odločil za 
pripojitev k mnogo močnejšemu 
poslovnemu partnerju. Tovarni ko-
vinske opreme PRIMAT, Maribor. 
Ob našem obisku v Kranu nam je 
direktor tega poc^etja Ivan Plantak 
med drugim tudi dejal: „Takšen 
KRAN ne more več obstojati. Vse 
se združuje, zato smo se tudi mi 
odločili za tak korak. Naši delavci 
so se na svojem zboru enotno izrekli 
za združitev, zato ne dvomimo v 
pozitiven izid referenduma, ki bo 
25. oktobra." 

Jutri se bodo torej ,,Kranovci" in 
„Primatovci" odločili, kako bodo 
mspodarili naprej, mi si pa o^ejmo, 
kakšen je Kran sedaj. 

,^DECE" SOBOTE 
Verjetna ga ni bilo in ga ne bo v 

Ormožu podjetja, katerega delavci 
bi za lastno stabilizacijo naredili 
toliko prostovoljnih ur, kot so to 
storili prav zapodeni v l6anu. Že ob 
izločitvi Krana od Stanovartjsko 
komunalnega poc^etja Ormož, leta 
1971, to podjetje ni imelo realnih 
pogojev za normalni razvoj. Pestili 
so ga predvsem pomanjkanje 
tehnične opreme, strokovnih delav-
cev in finančna šibkost Lansko leto 
je poslovalo z izgubo, ker ni mo^o 
zagotoviti dovolj finančnih sredstev 
za kritje svojih obveznosti. Tudi 
letošnji proizvodni program, ki kaže 
mnogo boljše poslovne uspehe od 
lansl^h, ne bo mogel z realizacijo na 
trgu kriti vseh finančnih obveznosti 
podjetja Novo vodstvo Krana je 
uvidelo, da je izhod v izdelanem in 
za trg zanimivem proizvodnem 
proj^amu in to v okviru večjega 
podjetja Tako so se začeli razgovori 
s Primatom. V po le t ju se je z 
novim vodstvom izboljšala kadrov-
ska struktura, med zaposlenimi so 
nast^a boljša razmerja delovna 
disciplina je porasl^ nastale so 
izboljšave v tehnologiji ip. 

Kran ima za letos ^aniian celotni 
dohodek v višini 19.950.000,00 
dinarjev. Devetmesečna bilanca 
kaže, da bo do konca leta dan 
uresničen, medtem ko plana 
skladov, 920,000,00 dinarjev, ne 

bodo dosegli Vzrok za to so 
predvsem zvišane cene repro-
dukcijskega materiala - tudi do 80 
odstotkov. Kran sed^ serijsko 
izdeluje samokolnice, betonske 
mešalce, japaner vozičke in več vrst 
škropilnic. Razen tega izdelujgo v 
manjših serijah svetlobna telesa in 
kandelabre za ulično razsvetljavo. 
Prizadevanje tega mladega 130-član-
skega kolektiva - poprečna starost 
zaposlenih je 25 let - gredo v 
skrajšanje proizvodnega procesa 
Tako so letos na primer uspeli 
zmanišati čas za proizvodnjo 
samoKolnic za polovico, Prq so 
pcarabili za ta posel 2 uri, sedaj samo 
50 minut, vendar struktura udeležbe 
vrednosti materiala v r»ekem pro-
izvodu raste hitreje od vrednosti 
dela, kar prinaša težave. Razen tega 
letos niso mo^i specializirati 
proizvodnje, ker so morali porabiti 
nekatere polizdelke iz prejšnjega 
leta Tako so na primer bili prisiljeni 
delati, škropilnice, čeprav ni bilo 
tjJcšne akumulacije kot pri drugih 
proizvodih. Te škropilnice so 
nameraene predvsem zasebnim vino-
gradnikom in sa^aijem, ti pa letos 
po tem blagu niso kdo ve kako 
povpraševali. Pri prodni svetlobnih 
teles pa ima Kran probleme 
predvsem z veliko in močno 
konkurenco, vendar so doslg uspeli 
prodati 80 odstotkov vse proizvod-
nje (ne samo svetlobnih teles!). 

TOZD 4 PRIMAT 
Tako se bo kratko imenoval Kran, 

ko bo postal četrta temeljna 
organizacija združenega dela To-
varne kovinske opreme PRIMAT 
Maribor. Od sedanjega proizvodnega 
programa bodo v novi tTOZD 

frenesU samo proizvodnjo samo-
olnic, japaner vozičkov in kande-

labrov za ulično razsvetljavo. Nov 
proizvod, ki ga delavci Krana delno 
že izdelujejo, bodo razni tipi dvigal 
po licenci Wagner. Polni naslov 
podjetja bo TOZD za vozila talne^ 
transporta, dvižne opreme -in 
transporterjev Ormož. Kaj več o 
novih naložbah in gradnji nove 
tovarne za te namene v Ormožu 
bomo spregovorili prihodnjič. 

jr 

Nekaj iz hrama učenosti 
v Leskovcu 

Ko smo se nedavno tega mudili v 
Leskovcu v Halozah, smo med 
drugim zagledali tudi lepo • šolsko 
poslopje, ki se je kar lesketalo v 
poznojesenskem soncu. Vstopili 
smo ter od prijaznega ravnatelja fcle 
med drugim zvedeU, da so šolo 
oziroma njeno notranjost temeljito 

obnovili že 1971 leta, za kar so 
porabili nekaj nad 200.000 dinarjev. 
Obnovili so vse učilnice in druge 
pomožne prostore. 

Na zunaj pa je šola še vedno 
kazala nekam grdo lice. Zato se je 
učiteljski kolektiv zavzel ter uspel 
pri Temeljni izobraževalni skupnosti 
izposlovati potreben denar za 
ureditev zunanjosti. Tudi za to 
lepotno operacijo šole so porabili 
okrog 230.000 dinarjev. Sola je 
sedaj res od znotraj in od zunaj lepa. 
Učenci se v njej počutijo prijetneje, 
kar nedvomno vpbva tudi na učne 
uspehe. 

Sola v Leskovcu je že od 1968 
leta popolna osemletka. V letošnjem 
letu obiskuje pouk 307 učenk in 
učencev. Trinajst jih obiskuje 
posebno šolo, in sicer drugi in tretji 
razred. Po končanih razredih bodo 
ti učenci nadaljevali šolanje v 
posebni šoli v Ptuju. 

Ravnatelj šole nam je zaupal, da 
se že dalj časa zavzema, da bi morali 
malo šolo, ki jo obiskujejo 
predšolski otroci nekako raztegniti 
na celoletni pouk. Le tako bi l ^ k o 

učenci že v prvem razredu hitreje 
sledili pouku in uspehi bi bili 
neprimerno boljši. Sedaj imajo 
namreč vsega sto ur pouka v maU 
šoli, kar je mnogo premalo. 

V Leskovcu še tudi ni poskrbljeno 
za po šolsko varstvo otrok iz 
preprostega razloga, ker jim pri-

manjkuje kadra pa tudi denarja. 
Vendar pa bi bilo pošolsko varstvo 
otrok nujno potrebno, kajti s tem bi 
se v precejšnji meri dvignila 
izobrazba otrok, kar bi bilo v korist 
celotni družbi, najbolj pa prav 
gotovo učencem samim, ker bi tako 
lahko učno snov kčlektivno in pod 
nadzorstvom sproti obnavljah. 

Šolo v Leskovcu obiskujejo 
učenci iz številnih zaselkov s tega 
območja. Najdalje imajo v šolo 
otroci iz Velike Vamice, vendar se, 
ko pridejo s hribov v dolino, do šole 
peljejo z avtobusom. Nadalje 
prUiajajo učenci v šolo še iz Male 
Varnice, Gradišča, Skorišnjaka, 
Berinjaka, Trdobojcev, Ložine, 
Strmca, Repišča, dela Gruškovja, 
dela Sovič, OWča in Sp. in 
Zg. Leskovca. 

To je sicer le del težav, s katerimi 
se vsakodnevno srečujejo prosvetni 
delavci tega dela Haloz. Med najbolj 
pereče probleme kraja pa še vedno 
prištevamo pomanjkanje zdrave 
pitne vode. O tem pa bomo pisali 
kdaj drugič. 

F. H. 

Obnovljena šola v Leskovcu 

F. B. 

VOJNA IN ZLOČINI 
(Odlomki iz spominov Ptujčana) 

41 
Kje neki so tičali izobraženi in pošteni 

državljani Nemčge? Kako so mogli dopustiti, 
da se je taka sodrga našemila z uniformami in 
častniškimi znamenji in v imenu nemškega 
naroda na tujih tleh zganjala tolika 
grozodejstva? Kam je gledalo vodstvo nemške 
vojske? Ali so se morda res vsi strinjali z 
nacističnim divjanjem, ali pa vsaj velika 
večina? To je zadeva nemškega naroda da jo 
razčisti in skuša oprati največjo sramoto v 
zahodnoevropski zgodovini Ce je bil kje razlog 
za vojaški udar, potem pač najprej in najbolj 

' umestno v tretjem rajhu. Uprizoriti bi morali 
šen^ernejsko noč in pokončati lastne zločince 
in odstraniti uzurpacqo njihove vladavine . . . 
In vendar nič. Vse je trajalo celih dolgih pet 
let. 

Izogibali so se demokratičnih volitev, ker 
so se b ^ , da bi morda del nemškega naroda 
uvidel napake in glasoval tako kot vodilnim 
krogom ne bi bilo po volji Zato so si izmislili 
surogat za demokratske volitve in pod firmo 
„Volksbefragung," v kateri ljudstvo, četudi bi 
hotelo, ni imelo možnosti izraziti svoje volje, 
iskali potrditev svoje oblasti. Seveda pa takim 
volitvenim potvorbam nihče na svetu ni verjel. 
Tako so bile in ostale nacizmu le tri gonilne sile 
- laž, nasilje in zločini. . . 

Ob tej inspekcgi je bilo naše hlevsko 
bivališče prazno, ker smo bili vsi na delu. 
Večina jih je tudi ta dan bila zaposlenih s 
čiščenjem in pospravljanjem sob in pritikUn-
skih prostorov v graščini Nadzorovanje našega 
bivališča pravzaprav ni imelo nobene^ smisla, 
saj ni bilo nobenega inventiija, postelje pa so 
bile itak stalno enaka ležišča iz šibja in slame. 

Tako je bilo nadzorovanje kmalu 
opravljeno. Kakor je prišla, tako je skupina 
oblastno in bahavo zopet odkorakala proti 
avtomobilu, Sef se je tokrat malo dalje časa 
zadržal na dvorišču in naduto izprsen si je 
ogledoval to in ono. Bil je večje in bolj sloke 
postave, zakrknjenih grobih potez v obrazu, 
neinteligentnega izraza, čeravno sije odičil ime 
z doktorsko titulo. Obleka mu je bila zlikana in 
urejena, kakor da bi imela namen dokazati 
urejenost in nezmotljivost »novega reda". Iz 
krutih oči je bliskal srep in osoren pogled, kije 
potrjeval janičarsko poreklo odpadnika Trdo 
napeta kapa je bila poveznjena na glavo kot 
poloblasto rešeto . . . 

Nekaj v obliki zapovedi nasekanih navodil 
in uprizorfli so svojo običajno zdresirano vlogo. 
Zopet so odjeknili tleski škomjevih pet in s 
stegnjenimi rokami so histerično zatulili 
hitlerjanski pozdrav . . . V naši skupini, ki je 
popravljala od neurja razrito cesto na klancu, je 
bil le eden nesrečnflc, kije bil toliko prestrašen, 
da je mislil, da se mora tudi on vzravnati ob 
rovnici zločincu v pozdrav. Dalje prihodnjič-
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vsečloveška potreba po čim hitrejšem in uspešnem razvoju narodnega 
gospodarstva, tudi pri nas in zadovoljuje potrebo družbene skupnosti in 
posameznikov, 

V duhu tega načela se vključuje varčevanje posameznikov s hranilnimi 
vlogami in z drugimi depoziti v bariko in v hranilnico tudi posredno v skupne 
napore za čim hitrgšo stabilizacijo dinarja in za doseganje ciljev izboljšanja 
življenjske ravni ter za zadovoljitev skupnih družbenih potreb sedanjega in 
poznejših časov. 

Odgovore na nekaj vprašarg ob tednu varčevanja v ptujski občini od 23. 
do 31. dctobra 1974 vsebujejo misli obiskanih v zvezi z letošnjim 
iTKdnarodmm dnevom varčevania 31. c^tobra. 

ALBIN DREVENSEK, VOD-
JA ODDELKA ZA DINARSKO 
IN DEVIZNO POSLOVANJE 
KB MARIBOR - PODRUŽ-
NICE PTUJ: 

„Naša banka zbira prosta denarna 
sr^stva od prebivalstva s posebno 
pozornostjo in skrbjo. V njenem 
seznamu varčevalcev je dosežena že 
številka 40.000 ter v 10 osnovnih 
šolah na območju KBM -
PODRUŽNICE PTUJ nad 1.200 
varčevalcev - pionirjev. Tradicija 
Mestne hranilnice Ptuj sega že v 
minulo stoletje. Do konca 1974 
bomo odprli še poslovalnico na 
desni strani Drave, ob Z^ebšk i 
cesti. Dosegli smo že dokaj dobre 
rezultate, znaša stanje dinarskih 
hranilnih vlog 72 milijonov 217 
tisoč dinarjev. Temu uspehu je 
potrebno dodati še 38 milgonov 
493 tisoč din deviznih hranilnih 
vlog. Skupno stanje dinarskih in 
deviznih hranilnih vlog pa predstav-
lja 18 % bančnega potenciala. 

Banka sklepa z delovnimi in z 
drugimi organizacijami posebne 
aranžmane o izplačevanju osebnih 
dohodkov prek hranilne knjižice. 
Od približno 13.000 zaposlenih na 
območju te banke prejema svoj 
osebni dohodek že 6.500 delavcev 
prek naše hranilne knjižice. S šest 
delovnimi kolektivi so Se razgovori o 
razširitvi prenosa osebnih dohodkov 
na hranilne knjižice pri 2.900 
zaposlenih. 

Ptujska občina, ki se tudi štge 
med 11 občin v Sloveniji z 
nerazvitimi območji, občuti veliko 
potrebo po iskanju in izkoristitvi 
vseh lastnih virov sredstev in po 
dodatnih bančnih sredstvih, da bi 
liitreje dohitela razvita območja. 
Zato ie usmerjena bančna poslovna 
poli t ih že vsa leta na združevanje in 
varčevanje sredstev delovnih organi-
zacij in zasebnikov v vseh možnih in 
dopustnih oblikah, da bi lage 
pomagala krmiti go^odarski po-
tencial in viijo življenjsko raven 
prebivalstva. 

Tudi na področju mladinskega 
varčevanja je dala naša banka 
spodbudo za ustanavljanje pionir-
sldh hranilnic v osnovnih šol^, ker 
je ugotovila ob varčevalcih na 
hranilnike, da bo pionirska hranil-
nica najučinkovitejša oblika mladin-
skega varčevanja, tako iz cfružbeno-
ekonomskega, še bolj pa iz vzgojno 
pedagoškega vidika. Deset prvih 
pionirskih hranilnic v ptujski občini 
je že doslej pokazalo vso resno in 
vestno poslovanje. Sest pionirskih 
hranilnic je pred ustanovitvijo sed^ 
v oktobru. Nadaljnja naloga banke 
pa je, da se ustanovi pionirska 
hranilnica na sleherni šoH " 

FRANC MEŠKO, VODJA OD-
DELKA ZA KREDITIRANJE 
STANOVANJSKEGA IN KO-
MUNALNEGA GOSPODAR-
STVA: 

„Varčevanje za stanovanjsko grad-
njo pomeni že vsa leta nazaj 
pomembno dinarsko in devizno 
lastno udeležbo stanovanjskih inve-
stitorjev in tvori osnovo za kreditno 
investicijsko pomoč pod določenimi 
bančnimi pogoji. Kot zelo koristno 
bo ostalo tudi naslednja leta in ga 
bo podpirala ptujska banka v vseh 
možnih oblikah. 

V letu 1973 je bilo sklenjenih pri 
KBM, Podružnici Ptuj 63 varče-
valnih pogodb z zasebniki-graditelji 
stanovarrj, kar bo dalo do 1979. leta 
5 milijraiov 330 tisoč din v 
stanovanj si« namene. Po varčeval-
nih pogodbah je bilo doseženih 
1971. leta vsega 1 milijon 702 tisoč 
din, v 1975. letu pa bo doseženih že 
z 22 pogodbami milyon 625 tisoč 
din v te namene. 

Vsi dolgoročni stanovanjski viri so 
znašali do 30. septembra 1974 87 
milijonov 901 tisoč din, kratko-
ročni pa 19 milijonov din. Tako 
znašlo skupni viri 30. septemlara 
1974 vsega 107 milijonov 901 tisoč 
din. 

Viri sredstev so različni: bivši 
občinski stanovanjski sklad znaša 22 

miUionov 337 tisoč din, razne 
udeležbe vezanih sredstev OZD 5 
milyonov 879 tisoč, vezana sredstva 
občanov 3 milijone 596 tisoč, 
sredstva v komisiji, ki jih dajejo 
OZD banki v komisijo za krediti-
ranje 25 milijonov 447 tisoč din, 
obvezno združevanje sredstev 12 
milijonov 665 tisoč, sredstva 
solidarnostnega sklada za stanovanja 
socialno š i^ ih v občini 15 
milijonov 147 tisoč din, avista 
sredstva 19 milijonov din ter še 
lastna udeležba pri družbenih 
stanovalcih 2 milijona din. 

Varčevanje ima svoje prednosti in 
zasluži poudarek povsod, zlasti pa 
za kreditiranje občanov pri indivi-
dualnih gradnjah in pri nakupih 
družbenih stanovanj. Tako se lahko 
angažir^o vsa sredstva, ne glede na 
njihov izvor in so na r a z p o l ^ za 
stanoval^ ske in komunalne d^e." 

SIMON PEŠEC, PREDSEDNIK 
KREDITNEGA ODBORA 
KBM-PODRUŽNICE PTUJ, 
DIREKTOR PODJETJA „0L-
GA MEGLIC" PTUJ: 

„Kreditni odbor ptujske banke je 
posebni organ, ki samostojno 
odloča predvsem o investicijah 
kreditih za osnovna in tudi za 
obratna sredstva v go^odarstvu in o 
investicijskih kreditih za TOspe-
ševanje gospodarstva; odloča o 
potrošniških kreditih prek organi-
zacij združenega dela, ki se 
ukvarjajo s prometom Waga in o 
dodatnih kratkoročnih kreditih za 
obratna sredstva. 

Za la^e in temeljito preučevanje 
vseh problemov in zahtevkov za 
kredite je imenoval kreditni odbor 
dve komisiji in sicer za d^anje 
kratkoročnih kreditov gospodarstvu 
ter potrošniških kreditov občanom. 
Taka delitev dela občutno pomaga 
do priprave predlogov za uspešno 
reševanje vseh potreb v občini. 

Kreditni odbor je odobraval 
kredite za osnovna sredstva k 
investicijam v predračunski vred-
nosti v 270 milijonov dinarjev. V 
letu 1974 je bilo odobreno skup^ 
66 milijonov 250 tisoč din, tranša 
za 1975. leto pa 4 milijone 194 
tisoč din. Skupne obveznosti za 
1974. leto 99 milijonov 935 tisoč 
din, izkoriščeno pa še 62 milijonov 
793 tisoč din; neizkoriščeno je še 
37 milijonov 142 tisoč din. 

Za tr^na obratna sredstva za 
navedene dejavnosti je bilo odobre-
no in izkoriščeno skupaj 23 
milijonov dinarjev. 

Nadalje je obravnaval kreditni 
odbor o novih zahtevkih Kmetij-
skega kombinata Ptuj za rekonstruk-
cijo mlekarne v predračunski 
vrednosti 4 milijone 976 tisoč din, 
za adaptacijo in modernizacijo 
živinorejskih objektov za mlečno 
proizvodnjo 7 milijonov 203 tisoč 
din in za modernizacijo objektov za 
pitaige živine 3 milijone 19 tisoč 
din. 

Zahtevki MK Perutnina Ptuj se 
nanašajo na kredit za povečanje 
kapacitet tovarne močnih krmil in 
za obratna sredstva ter za povečanje 
sldadišč 91 milijonov din. 

Zahtevek „ S i ^ e " Ptuj pa se 
nanaša na kredit za proizvodnjo 
granulata iz odpadne avtomobilske 
gume v predračunski vrednosti 33 
milijonov din. 

Ponovno je analiziral kreditni 
odbor d^anje potrošniških kreditov 
v času od 1. januarja do 15. oktobra 
1974 in ugotovil, da je tr^vska 
mreža odobrila 2.619 kreditov v 
višini 15 milijonov 808 tisoč din, 
bšmka pa 995 kreditov v vrednosti 
12 milijonov 484 tisoč. Skupaj je 
odobrenih 3.578 kreditov v znesku 
28 milijonov 352 tisoč din. Obdobje 
od 1. januaija do 15. oktobra 1974 

Eomeni povečanje potrošniških 
redi tov za 31 %. 
Kreditni odbor in obe komisiji so 

se strogo držali kriterija o 
gospodarski utemeljenosti in ne-
odložljive nujnosti za odobritev 
kreditov ter o rentabilitetnem 
računu novih investicij, da bi 
dosegje nove investicije svoj namen 
v korist gospodarskih novosti v 
občini ter izvrševanja nalog iz 
Iffevzetih investicijskih elaboratov "/ 

DUSAN PRIMOŽIČ, uCrrEU 
v OSNOVNI S o u ,^RANC 
OSOJNIK" PTUJ, PREDSED-
NIK SVETA MENTORJEV 
PIONIRSKIH HRANILNIC 
KBM - PODRUŽNICE PTUJ: 

»Prizadevanje staršev, šole in 
pkjnirskih hranihiic združuje prav 
gotovo tudi ob mednarodnem dnevu 
varčevanja in v tednu varčevarya od 
23. do 31. 10. 1974 na območju 
KBM-PODRUŽNICA PTUJ skupni 
vzgojno pedagoški cUj - z vplivno 
besedo ter s prepričljivim in 
spodbudnim dejanjem kakor tudi s 
koristnim namenom približati že 
učencem iz osnovnih šol -
pronirjem varčevalcem zanimanje in 
smisel za pametno gospodarjenje z 

(Nadaljevanje na 8. strani) 
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vsem, kar že imajo in kar še 
potrebujejo v .življenju, pa najsi 
bodo to igrače, šolske potrebščine, 
ure, kolesa itd. in naj vedo to ceniti 
ter pravilno uporabljati. 

V dosedanji praksi dela pionirske 
hranilnice na šoli „Franc Osojnik" z 
veseljem vsi ugotavljamo, ki sprem-
ljamo vnemo otrok za pionirsko 
varčevanje, da imajo vsi varčevalci 
zelo praktične osebne namene. 
Nekateri varčujejo, da bi vsaj 
skromno obdarili starše, sestro ali 
bratca za rojstni dan ali ob kaki 
drugi primerni priložnosti. Drugi 
varčujejo za nakupe šolskih potreb-
ščin, tretji zopet za smučarsko ali 
drugačno športno opremo, za 
počitnice, za izlet in podobno. Tako 
razbremenjujejo starše skrbi, ki jih 
prinesejo s seboj otroška finančna 
vprašanja. Kjer so tako prikazali 
staršem in otrokom koristnost 
pionirskega varčevanja, tam ni težav 
pri ustanavljanju hranilnic. Otroci 
pač vidijo z varčevanjem možnost 
za osrečitev najbližnjih v času, ko so 
taka presenečenja res učinkovita in 
z veseljem sprejeta. 

Na osnovni šoli »Franc Osojnik" 
samostojno delujejo funkcionaqi 
hranilnice - agitirajo za vpis, 
sprejemajo nove člane, blagajnik 
prevzema i^ihove vloge, vse se v 
redu vpiše v imenik varčevalcev, v 
hranilno izkaznico in na kartoteko 
ter v dnevnik prometa. Mentor in 
likvidator vse prekontrolirata. Tako 
dobiva varčevanje tudi glede na red 
in preglednost ugodno oceno. Za 
zbor varčevalcev so sami pripravili 
poročilo, predsednik je vodil zbor in 
imel tudi glavno besedo. 

Z veseljem ugotavljamo, da se je 
organizirano varčevanje v naši šoli 
dobro uveljavilo in da je vedno več 
varčevalcev. 

Bil sem na srečanju pionirjev 
varčevalcev v Celju, ki je buo 19. in 
20. 10., prvo tovrstno srečanje v 
Slovenci. Vsi skupaj smo si zbrali 
mnogo novih pobud in zamisli, ki 
bodo bržkčne tudi posebej opisa-
ne." 

TONE ŽAGAR, PREDSEDNIK 
IZVRŠILNEGA ODBORA 
PTUJSKE BANKE IN GLAVNI 
DIREKTOR INDUSTRIJ-
SKEGA PODJETJA „LES" 
PTUJ: 

,,Iz gospodarskega dela nove 
ustave se jasno odražata vloga in 
funkcga i»oizvodnje in finančnih 
sredstev ter bank in njihove 
operativne dejavnosti v korist 
gospodarstva. Iz njega dobivajo 
jajike sredstva za združevanje z 

namenom dobrega gospodarjenja z 
njimi za izvajanje programov za 
nove investicgske naložbe. Z 
združevanjem sredstev iz gospodar-
stva v bankah se ustvarja učinkovita 
solidarnost do skupnih potreb, do 
možnosti za najetje kreditov za 
vlaganja v nove investicije, v nove 
dejavnosti v samoupravnih skupno-
stih. 

Posebnost KBM-PODRUŽNICE 
PTUJ je v tem, da združuje sredstva 
za razvoj manj razvitega območja 
ptujske občine, kjer je še enostavna 
gospodarska struktura kot ostanek 
iz prejšnjih časov, čuti pa se v njem 
močna potreba po večjih naložbah v 
vse veje gospodarstva. 

Izvršilni odbor ptujske banke daje 
v svojih programskih izhodiščih in 
bo moral dajati mesto združevanju 
sredstev v banki tudi v bodoče ter 
kvalitetne pogoje upravljanja z 
zbranimi sredstvi v duhu določil 
nove ustave. To lahko zajamči sama 
banka kot institucija združenega 
gospodarstva z zbiranjem sredstev s 
samoupravnim sistemom razporeja-
nja sredstev za izvršitev programov, 
ki jamčijo za učinkovitost naložb in 
za hitro vračanje posojil. 

Teden varčevanja od 23. do 31. 
10, 1974 ne more v ptujski občini 
mimo potreb po intenzivnem 
skupnem delovanju vseh gospodar-
skih in drugih družbenih činiteljev v 
smeri, da bi ustvarili čimprej 
ugodnejše pogoje za hitrejši gospo-
d^ski in drugi razvoj manj razvite 
sredine. Varčevanje bi naj pomenilo 
v skupnih odnosih bolj razvito in 
potrebno združeno varčevanje za 
potrebe celotnega gospodarstva v 
republiki Sloveniji in v Jugoslaviji, 

Intenzivnejše varčevanje bi nas 
moralo varovati pred preveliko 
potrošnjo, pred velikimi zadolžitva-
mi v družbenem in osebnem 
življenju. V tednu varčevanja bi se 
morali resno zamisliti nad vsemi 
pojavi, potrebami in nujnostmi ter 
možnostmi Storiti bi tudi morali 
vse v korist stabilizacije dinarja, 
manjšega zadolževanja in za odpravo 
pretiranih apetitov ter potreb čez 
lastne in družbene možnosti." 

Razmišljanja, razgovori, predlogi 
in odločitve imajo namen v dnevih 
varčevanja od 23. do 31. oktobra in 
na sam mednarodni dan varčevanja 
31. oktobra podčrtati vrlino 
dobrega gospodarjenja v družinah in 
v dmžbeni skupnosti Skrbno in 
učinkovito varčevanje bi naj sprejeli 
in obdržali najmlajši pa vse do 
najstarejših članov in članic delov-
nih in drugih skupnosti. Ob teh 
lastnostih in vrlinah ter skupnih 
delovnih naporih in uspehih nam je 
mogoče doseči cilje stabilizacije v 
našem gospodarstvu ter si zagotoviti 
napredek in lepše življenje tudi v 
tem naše domovine. 

J. V. 

Dominik GLUŠIČ 

SPOMINI KA PTUISKE ZAPOR[ 

41. 

Ko me je Hanžič na vse pretege prosil, naj mu iz zaporov 
pomagam na prostost, sem si mishl pri tem na dvoje možnih vzrokov. 
Ali res želi zbežati in je pri tem tako nepreudaren, da se obrača na 
paznika; ali pa so ga nagovorili gestapovci, naj me preizkuša in so mu 
zato obljubili znižano kazen na taborišče. Zato sem Hanžiča kM 
odločno zavrnil češ, da se tudi z zlatom ne dam podkupovati. 
Svetoval pa sem mu, naj ponudi ^latnike gestapu, morda bo pri njih 
u^eL 

Pozneje sem prišel do prepričanja, daje Hanžič mislil le, kako bi 
si rešil življenje. Vse njegovo obnašanje je vedno bolj razkrivalo 
človeka v strašnem obupu, ki pa mu manjka junaško srce. Da bi ga 
potolažil, sem mu svetoval, naj se napravi bolnega, kajti le iz 
bolnišnice se jetnik lahko reši na prostost. Da sem mu to svetoval, mi 
je bilo kaj kmahi žal, kajti Hanžič si je že drugi dan prerezal žile na 
roki in bi izkrvavel, če bi ga pravočasno ne odpeljali v ptujsko 
bolnišnico. Tam je ležal nekaj dni, a pobegniti ni mogel Ko so ga 
privedli nazaj, je mirnejši povedal, da se je tam spovedal in sprejel 
obhajilo, kajti na sosednji postelji je ležal minoritski župnik Svet, ki 
mu je to željo izpolnil. 

Hanžič pa tudi v bolnišnici ni mogel zatajiti svoje bedne narave. 
Tja so namreč privedli Nežko Krambergerjevo in ju soočili. Zakaj? 
Saj je vendar Hanžič že pokazal Krambergerjevo hišo? ! Toda 
zanikanja obeh Kranibergerjevih, da bi se pri njih kdaj oglasil kakšen 
partizanski kurir, so privedla gestapo v take dvome, da je moral 
Hanžič videti Nežko in pritrditi, daje resnično z njo govoril in od nje 
sprejel nahrbtnik. To je tudi storil. Nežko so porinili v bolniško sobo 
pred Hanžič evo posteljo, on pa je pokimal gestapu, da je prava. 

Jožeta Hanžiča so iz ptujskih zaporov odpeljali januarja ali 
februarja 1942 v Maribor in ga tam 6. marca 1942 ustrelili. 

JETNIKI IZ SREDIŠČA IN NJEGOVE OKOLICE 
Trg Središče ob Dravi je imel pred drugo svetovno vojno okrog 

1160 prebivalcev. V tem mejnem kraju med Slovenijo in Hrvaško so 
kaj kmalu po vdoru okupatorja širili tam živeči komunisti upor proti 
okupatoiju. T u j e stolovala skupina graničarjev za nadzor nad mqo, 
skupina orožnikov in nekaj gestapovcev, o čemer smo že pisali. Vodja 
gestapovcev je bil Kunisch, ki se je rad hvalil z odlikovanjem za 
nacistične zasluge. 

Komunisti so imeli v Središču kar naprej nase uperjene sovražne 
oč i Organizacga upora je bila zelo tvegana. Vendar so pogumni 
Središčani v precejšnem številu pristopih v vrste Osvobodilne fronte. 
Največ zaslug zato sta si nabrala inž. Polde Berce in njegova žena, 
učiteljica Milena, r. Petovar, V sosednjih, vaseh: na Kogu, v 
Jastrebcih, v Lača vesi je utiral pot osvobodilnemu gibanju Jože 
Kerenčič. Novembra 1941 so prišle nad središke upornike strašne 
ure. Okupator jih je pričeU nenadoma zapirati. Aretacije so se 
nadaljevale še decembra in januarja. Nemci so vstajo skoro v kali 
zadušili, saj so pozaprli domsila vse, ki so delovali za osvoboditev. Do 
konca leta 1942 je okupator od aretiranih iz tega območja ustrelil 
šestindvajset talcev. Od okrog šestdeset zaprtih domoljubov pa jih je 
v internacgi umrlo okrog štirideset. 

Spominjam se na zapornike iz Središča in okoliških vasi, kako 
so jih privedli v zapore in kako se je začela zanje trnjeva pot. 

Navajam njihova imena po vrstnem redu prihoda v zapore in z 
zaporno številko v indeksu zapornikov. Prvega so privedli Jožeta 
Kerenčič a, prof. iz Jastrebcev, starega tedaj 28 let (štev. 602). 
Aretirali so ga 17. ali 19. novembra. Sledili so mu Franc Sbnaja (štev. 
604), trije Zabavnikovi (štev, 610, 611, 612), trije Štampaijevi (štev. 
613, 616, 620), Kerenčič Slavko (štev. 624) in Franc (štev. 637). 
Trije člani družine Rizman so vpisani pod številkami 583, 615 in 
623, Polde in Milena Berce sta vpisana pod številkama 689 in 690, 
družina HanžeUč pa pod številkami 703, 705 in 710. V indeksu je še 
več imen, ki sodijo v središko območje. 

Iz naših zaporov so Središčane, kakor vse druge zapornike vodili 
na zaslišanja na sedež gestapa. Od tam so prihajali duševno strti, 
pretepeni, na smrt zmučeni. Ne vem ah so vsi vzdržali hude muke, ne 
da bi kaj priznali, izustili ime kakšnega sodelavca. Ce so to storili, so 
se spet odprla vrata novi žrtvi nasilja. 

Voditelji osvobodilnega gibanja v središkem območju prof 
Kerenčič, inž. Polde Berce in njega žena Milena niso do konca 
klonili. Pokazali so, kako je potrebno junaško vzdržati muke in 
prikriti sovražniku vse o boju za svobodo. Spodbujali so druge 
zapornike k pogumu in vlivali zavest ponosa, ker so se bojevali za svoj 
narod. Opozarjali so na previdnost pri pogovorih v celicah, na budno 
uho sovražnika. Opozarjali so naju s Pihlarjem, ki sva bila slovenska 
paznika, na najino dolžnost do slovenskih političnih zapornikov. 

(Dalje prihodryič) 



Živahno delo organizacij 
v okviru ptuisice temeljne Iculturne 

skupnosti 
Da bi tekoče obveščala delovne 

ljudi o uresničevanju programa 
Temeljne kulturne skupnosti Ptuj za 
leto 1974, je njena strokovna služba 
izdelala poročilo o delu za obdobje 
januar-september. Ker je v celoti 
preobširno, smo iz njega povzeli le 
najvažnejše. 

Delo organov TKS Ptuj je bilo 
usmeijeno predvsem v izpopolnje-' 
vanje temeljnih nalog, lu predvi-
devajo predvsem povečanje in 
krepitev vf^iva delovnih ljudi na 
nastlani e in izvajanje kulturne 
)olitike in posameznih programov 
culturnih dejavnosti, nadalje na 
uveljavljanje socialističnega huma-
nizma v umetnosti in kulturi ter na 
kulturno vzgojo s posodobljanjem 
Iculjturnih dejavnosti. Prav zaradi 
tega je posebno v drugi polovici 
1974. ( j^ i j -september) bila pozor-
nost delovnih skupin, komisij in 
izvršnega odbora TKS usmeijena v 
pripravo postopka za konstituiranje 
samoupravnih interesnih skupnosti 
in v pripravo osnutkov programa za 
leto 1975. 

V težnji, približati kulturo in 
njene vrednote delovnim ljudem, so 
tudi letos bila izvedena v avgustu in 
septembru že II. Ptujski kulturna 
srečanja z nizom ^edaliških pred-
stav, koncertnih prireditev likovnih 
in drugih razstav, posvetovanj, 
konferenc idr. Ob tem je potrebno 
poudariti, da je TKS Ptuj sodelovala 
z osnovnimi organizacijami sindi-
kata v delovnih organizacijah, jim 
pošiljala vstopnice za posamezne 
prireditve in vabila skupine in 
posameznike ter šolsko in drugo 
mladino. Se posebej je potrebno 
poudariti velik odziv JLA in 
starešinskega kadra garnizije Dušana 
Kvedra Ptiij, s katerim ptujska TKS 
v zadnjem času izredno plodno 
sodeluje. Ptigska kulturna srečanja 
kot osrednja manifestacija so zajela 
vse vrste kulturnega ustvarjanja in 
poustvarjanja in so ^ede na to 
naletela na velik odmev. Tudi po 

• številu izv^alcev (461) so bila 
ptujska kulturna srečanja veličastna. 
Se bolj pa je presenetljivo število 
obiskovalcev (13.842) s^ si je skor^ 
vsak peti obiskovalec naše občine 
o ^ e d i eno od prireditev. 

Poseben poudarek je kulturnemu 
dogajaigu v naši občini dalo 
posvetovanje v deležu Ptiga v 
razvoju slovenske kulture, na 
katerem so sodelovali eminentni 
slovenski znanstveniki z različnih 
področij znanosti. Na področju 
gledališke dejavnosti je treba 
poudariti, da se je v letošnjem letu 
izredno povečala amaterska gleda-
liška dejavnost na podeželju, saj je 
nastalo niz novih dramskih skupin, 
ki so pripravile 18 ^edaliških 
premier m vrsto repriz v občini in 
izven nje s skupno nad 13,300 
obiskovici. Pohvii t i je treba tudi 
publiko samo, saj lahko z zadovolj-
stvom ugotavljamo, da se je prav 
letos njeno zanimanje za dogajanja 
na odru izredno povečalo, fti tem 
pa nehote odkrijemo tudi dejstvo, 
da postna dvorana ptujskega 
gledališča iz dneva v dan prem^hna, 
fe posebej, kadar gostuje ljubljansko 
ali mariborsko gledališče. Se večji 
problem pa so kulturni prostori na 
podeželju, ki jih je prvič premalo, 
drugič pa so kljub i z r e k i volji 
vaščanov funkcionalno premalo 
'"•eieni. 

V repertoarnem izboru nosilcev 
gledališke dejavnosti je prišlo do 
majhnih sprememb, ki pa so bile 
pogojene z objektivnimi faktorji. 
Občinski svet ZKPO Ptuj je z 
uspehom izvedel občinsko revijo 
dramskih skupin, na kateri je 
sodelovalo 9 i^alskih skupin s 108 
nastopajočimi. Strokovna služba 
TKS je pripravila gostovanje treh 
poklicnih ^edališč in sicer: SNG 
Maribor, SSG Trst, mestnega 
gledališča ljubljanskega, izvedeno pa 
je bilo tudi gostovanje amaterskega 
gledališča iz Kranja s Svetinovo 
Ukano. Na republoški reviji dram-
skih skupin Slovenije je sodelovala 
dramska skupina prosvetnega dru-
štva iz Cirkulan z Borovimi 
Raztrganci. 

Na področju lutkovne dejavnosti 
deluje predvsem lutkovno gledališče 
DPD Svoboda Ptuj, ki je v letošnjem 
letu pripravilo in uprizorilo 3 
lutkovne igrice v različnih krajih 
občine, zraven teg^ pa tudi na 
slovenskem Koroškem v Avstriji. Ob 
novem letu 1974 je lutkovno 
gledališče pripravilo za otroke 
lutkovno igrico z obiskom dediča 
Mraza, ki je bila v enem tednu 
izvedena 12 krat. Skupno je imelo 
lutkovno gledališče DPD Svoboda 
Ptuj 84 predstav in 12.900 
obiskovalcev. 

(dalje prihodnjič) 

100 letnica Meškovega rojstva 
v ponedeljek, 28. oktbora letos 

bo minilo 100 let, odkar se je v 
Ključarovcih pri Ormožu rodil 
slovenski pisatelj Fran Ksaver 
Meško. Nekaj prireditev ob tej 
pomembni obletnici se je zvrstilo že 
letos spomladi ob tekmovanju za 
Meškovo bralno značko, osrednje 
slovesnosti pa bodo te dni. 

V soboto bo v ormoški mesti 
knjižnici odprta razstava, posvečena 
Mešku in njegovim delom, zvečer ob 
19. uri pa bodo člani delavsko 
prosvetnega društva Svoboda Ormož 
predstaviU Meška v recitalu, ki ga je 

pipravil prof. Ignac Kamenik pod 
naslovom Moja dolina. 

Naslednji dan, to je v nedeljo, 27. 
oktobra pripravlja ormoška TKS 
odkritje spomenika Franu Ksavru 
Mešku pred ormoškim gradom v 
neposredni bližini spomenika Stan-
ka Vraza. Isti dan zvečer pa si bodo 
Ormožani lahko o^edali Finžgar-
jevo Razvalino življenja v izvedbi 
Slovenskega ljudskega gledališča 
Celje. Slovesnosti bodo zaključene v 
ponedeljek, 28. oktobra v Ključa-
rovcih ob rojstni hiši Frana Ksavra 
Meška. jj. 

«ISTA NO VITE V MOŠKEGA 
PEVSKEGA ZBORA PRI DPD 
„SVOBODA" PTUJ 

DPD „SVOBODA" Ptuj združuje 
18 sekcij, ki s svojim programom 
nastopajo v Ptuju, njegovi bližnji in 
daljnji okolici ter v zamejstvu. 
Njihova dejavnost v pretekli sezoni 
je bila zelo uspešna. Tudi v novi 
sezoni so sekcije že pričele z delom. 
Med prvimi se nam je predstavilo 
gledališče s farso Pohujšanje v dolini 
Sentloijanski; medtem, ko je delo 
ostalih še v teku. 

Pred leti je v Ptuju že deloval 
mešani pevski zbor, ki ga je zelo 
uspešno vodil profesor Jože Gre-
gorc. Vendar je po njegovem odho-
du zbor razpadel in ostala je vrzel, 
ki jo skuša „Svoboda" Ptuj, odpra-
viti, zato ustanavlja mešani pevski 
zbor in vabi k sodelovanju vse, ki 
imajo veselje do zborovskega petja. 

Ljubitelji zborovskega petja, vlju-
dno vabljeni! Majda Gajzer 

Vreme v zimskem 
času 

od 1. novembra 1974 do 30. aprila 
1975 

NOVEMBER 1974 
1. in 2. bo lepo, precej oblačno in 

hladno. Od 4. do 6, bo, oblačno, 
^utrai zamegljeno, v popoldanskem 
času kakšno uro tudi sončno. Nato 
bo 10. novembra ^remenljivo, 
večkrat dež. Izdatnejše padavine 
bodo 11. in 12. novembra. Snežilo 
bo do 500 m nadmorske višine. Od 
13. ali 14. bo vreme lepo in hladno, 
če ne že nuzlo. Pravdo, da Katreja 
(25) rada sneg veja. Letos ^ 
verjetrio nima, ker ga je že porabila 
za hribe. V drugi polovici novembra 
bo lepo, noči mrzle, čez dan 
hladno. 

DECEMBER 1974 
Do 3. mrzlo. Nato otoplitve in 

deževno do 8. decembra. Dež bo 
prešel v pomiznjen dež, kar bo 
povzročilo poledico. Sneg priča-
kuujemo v višinah 10. in 11. 
decembra. Sledi ostrejši mraz. Od 
21. decembra bo ostrejši mraz. 29. 
in 30. bo verjetno snežilo, da bomo 
imeli za novo leto sveži sneg. 

JANUAR 1975 
Do 6. bo mrzlo. Okrog 7. januarja 

se bo otoplilo, zato bo od 9. do 12. 
deževalo. Več padavin bo v drugi 
polovici januarja. Vmes bo tudi dež. 
Pogosto sneženje, mrzlo in vetrovno 
bo zadnji teden januarja. 

FEBRUAR 1975 
Prvi teden bo mizlo, zam^l jeno 

in vetrovno. 7. februarja se začenja 
spremenljh^o vreme, ki se bo 
končalo okrog 12. februarja z 
izdatnimi padavinami. Nato bo lepo, 
hladno do 17. februarja. 18. in 19. 
bo dež s snegom. Od 20. do 27. bo 
lepo, noči mrzle, čez dan sončno. 
Zadnji dan februarja bo dež. 

MAREC 1975 
Prvih 6 dni bo še lepo, a pihali 

bodo iftrzli vetrovi. Od 7. do 9. bo 
spremenljivo. Nato do 14. lepo, 15. 
marca bo deževno. 19. in 20. dež in 
sneg. Od 21. marca do konca 
meseca bo zaradi rosenja in mrzlega 
vremena pogosto poledica. 

APRIL 1975 
Izdaten dež bo okrog 3. aprila. 7. 

in 8. bo lepo. 8. slab dež, nato do 
14. lepo m toplo. 15. dež, 16. 
neurje z nalivi Posamezne plohe z 
grmenjem bodo skoraj vsak dan do 
23. aprila. Nato bo do 28. hladno, 
29. dež. 30. oblačno in mirno. Za 1. 
in 2. maj bo lepo, vendar hladno 
vreme. Ce bo prišlo do kakšnih 
večjih ^rememb, jih bomo našU v 
tedenskih napovedih, Alojz Cestnik 



TITOVO UŽICE 

sprehod skozi muzej vstaje 
Te dni se je mudilo v zapadni 

Srbiji blizu sto ljudi iz občin Ptuj, 
Ormož in Slovenska Bistrica, ki so 
potovali na obisk k svojim 
nekdanjim gostiteljem in rešiteljem 
z vlakom Bratstva in prijateljstva, s 
katerim je iz Slovenije potovalo v 
bratsko Srbijo blizu 900 ljudi. 

Mnogi teh so bili v Srbiji že 
večkrat. Vedno se ponovno vračajo, 
kjer skupaj z njimi obujajo ^omine 
na težke dni ljudske revolucije. Med 
svojim bivanjem v Srbiji pa si vsakič 
z zanimanjem ogledajo v Titovem 
Užicu Muzej vstaje, kije edinstven v 
naši domovini Tu so prikazani 
edinstveni eskponati iz prvih dni 
naše revolucije. Naš narod se je 
nasilju uprl Padale so žrtve, mnogo 
žrtev. 

Zaradi okupatorjev^a terorja se 
je plamen upora hitro stopnjeval. V 
gozdovih je bilo vsak dan več borcev 
za svobodo. Tako so morali Nemci 
že 21. sept. 1941 leta pod pritiskom 
Užičk^a partizanskega odreda za-
pustili Užice. Oblast so prevzeli 
četniki. Le te pa so partizani tri dni 
zatem pregnab iz Užic in mest je 
postalo svobodno. Hkrati z njimi so 
partizani osvobodili še več mest v 
Srbiji, med njimi Požego, Cačak, 
Arilje in še nekatere druge kraje v 
južni Šrbiji. 

Vsa ta mesta so bila med seboj 
povezana pod imenom „Užička 
republika". Na tem območju je bila 
takoj vzpostavljena ljudska oblast, 
ki jo je sestavljajo 71 vaških, 6 
sreskih ter en okrožni narodnoosvo-
bodilni odbor s sedežem v Užicu. 

V Užicu so že teden dni po 
osvoboditvi izdali časopis z nazivom 
»VESTI" (ta časopis izhga še 
danes). Izšlo je 16 številk. Že 19. 
oktobra 1941 leta pa je izšla prva 
številka BORBE, ki je bila ukinjena 
z šestojanuarsko diktaturo 1929. 
leta. V času od 19. oktobra do 28. 
novembra je izšlo 19 številk Borbe v 
nakladi po 10.000 izvodov. 

V svobodnem Užicu so tudi takoj 
pričeli izdelovati orožje za parti-
zanske enote. V dveh mesecih, 
kolikor je bilo Užice svobodno, so 
tu izdelah 21.040 pušk 2.790.000 
nabojev za lahko orožje. Popravili so 
nad 500 mitraljezov, nekaj topov in 
celo dva tanka. 

Dvaindvajsetega novembra 1941 
leta pa je okrog 15. ure zaradi 
sabotaže v tej tovarni orožja, ki je 
bila v celoti pod zemljo, prišlo do 
eksplozije. Življenje je izgubilo 
nekaj nad 120 ljudi. V tovarni je 

umrla vsa druga izmena delavcev ter 
nekoliko ljudi, ki so bih v času 
eksplozije v zsdcloniščih. V spomin 
na te žrtve so Užičani 1961 leta 
postavili spomenik, sestavljen iz 
kompozicije deformiranega orožja 
(glej sliko!). 

Okupatorju seveda ni šlo v račun, 
da bi imeli v svoji okupirani deželi 
kakšno ozemlje, ki bi bilo zasedeno 

od svobodoljubnega naroda. Zato so 
se odločili, da to ozemlje za vsako 
ceno zopet zavzemajo. V teh borbah 
je sodelovalo kar šest nemških 
divizij ter rtotorizirani polk, ki so ga 
potegnili celo iz Grčije, fe jim je 
poveljeval general Boehme, 

Nemci so svoj napad pričeli 25. 
novembra. Štiri dni pozneje je 
delavski bataljon užičkega partizan-
skega odreda z deh posavskega 
odreda bojeval na planin Kadinjača, 
ki je od Užica oddaljena okrog 14 
kilometrov svoj poslednji boj ter s 
tem omo^gočil, da so lahko iz Užic 
evakuirali vse ranjence. Umaknil pa 
se je tudi Vrhovni štab s Titom na 
čelu. Vsi borci so padli, Nemci pa so 
potem imeli prosto pot v Užice. 

V tej borbi je padlo tudi precej 
slovenjih fantov, ki so se bojevali v 
sestavi slovenske čete, ki je nosila 
ime po Ivanu Cank^u , katere 
komandant je bil Albin Pibernik. 
Tudi on je padel, kakor tudi njegova 
žena medtem, ko je sin Albin, ki mu 

je bilo tedaj komaj dvanajst let, 
preživel. Njegova je pot vodila prek 
Igman planine. Sedaj je oficir -
pilot v JLA. 

Porvnimo se nazaj k muzeju. V 
muzeju hranijo tudi orginalni 
plakat, ki so ga Nemci dali tiskati in 
na katerem z velikimi črkakmi piše 
»MOSKVA JE PALA!" Torej prava 
ironija, če vemo, da nemci Moskve 
niso mogli zavzeti. Nasprotno. Prav 
pred Moskvo so doživeh svoj 
največji poraz. 

Na stenah je videti pretresljive 
dokumente o množičnem streljanju 
borcev in aktivistov. Nekatere so 
javno obešali na drevesa. Na eni 
izmed fotografij je tudi Franc Sešek 
v trenutku, ko ga nemški vojak 
privezuje k drevesu tik pred 
streljanjem. Tu je videti v posebni 
vitrini zvezane kosti rok neznanega 
partizana, ki so ga četniki ujeli 
nekje pri Požegi 1941 leta ter 
ustrelili. 

Še in še bi lahko pisali o zločinih 
okupatorja ter njegovih pomagačev. 
Morda zapišemo samo še besede, ki 
nam jih je pred spomenikom na 
Kadinjači povedal eden izmed 
prvoborcev iz Užic, ko je dejal: Mi 

smo Nemcem zločine sicer odp .̂ 
stili, nismo pa jih pozabilil Prej 
muzejem stoji kot nema priča tank 
ki so ga partizani oktobra 1941 fet^ 
zaplenili nemškim enotam. Z njim 
so partizani potem napadali sovraj. 
nika vse do Partizanskih voda pod 
Zlatiboijem, kjer so ga morali 
pustiti S tega mesta je bil 1946 leta 
prepeljan pred muzej v Titovem 
Užicu. Mesto je namreč pg 
osvoboditvi dobilo dodatno ime 
»Titovo" vsled svojega zadržanja za 
časa narodnosovobodilne vojen in 
Tito ga je pred leti proglasil n 
mesto-heroja. 

FH 

Spomenik na Kadinjači 

Pred gradnjo otroškega vrtca v 
Makoiah 

Dopoldansko varstvo predšolskih 
otrok v Makoiah in okolici je za 
prebivalce, posebno za matere tega 
haloškega predela bistriške občine 
že vrsto let pereč problem. 

Zaupanje "v uresničitev izpolnitve 
ene največjih želja prebivalcev v 
Makoiah - gradnjo otroškega vrtca 
- je te dni postalo večje kot vsa 
zadnja leta, čeprav so krajani tudi 
takrat bili z lastnim delom 
pripravljeni prispevati levji delež za 
takšen objekt. 

Da je uresničitev gradnje vrtca v 
Makoiah na najboljši poti, zagotav-

ljajo tudi razprave krajanov m 
odgovornih na občini v Slov. 
Bistrici Iger se odločajo za gradnjo 
med klasično ali montažno. Od 
tega, za katero se bodo odločili, bo 
odvisen tudi prispevek krajanov, 
predvsem staršev, ki so pripravljeni 
sodelovati pri gradnji tega prepo-
trebne^ objekta z tinančnimi 
sredstvi pa tudi s prostovoljnim 
delom. 

V Makoiah pričakujejo, da bodo z 
gradnjo vrtca, v katerem naj bi imeli 
dva oddelka za skupno okoli 45 
otrok, pričeli že letos. 

VH 



Na podlag določil Ustave SR Slovenije in 97. člena Statuta TCrajevne 
skupnosti Kidričevo ter sklepa Krajevnega odbora SZDL Kidričevo z dne 14. 
10. 1974 

sprejema 
Krajevna konferenca Socialistične zveze delovnih ljudi Kidričevo na svojem 
1. zasedanju delegatov vseh terenskih organizacij SZDL, dne 24. 10. 1974 
naslednji ^ 

STATUTARNI SKLEP 
O ustanovitvi in delovanju Krajevne konference SZDL Kidričevo in njenih 
organov. 

I. 
Na območju Krajevne skupnosti Kidričevo se ustanovi Krajevna 

konferenca SZDL K i ^ č e v o - kot najvišji organ vseh organizacij 
socialistične zveze v krajevni skupnosti, - kot najširši temelj 
družbenopolitične dejavnosti v socialističnem samoupravnem sistemu. 

II. 
Krajevno konferenco sestavljajo: 
1. Delegati terenskih organizacij SZDL Apače, Kidričevo - naselje I, 

Kidričevo - naselje II, Kungota, Njiverce in Strnišče. 
2. Delegati družbenopolitičnih organizacij. Sveta krajevne skupnosti, 

družbenih organizacg in delegacije krajevne skupnosti v občinski skupščini 
in samoupravnih interesnih skupnostih. 

III. 
Krajevna konferenca dela na zasedanjih, ki jih vodi delovno 

predsedstvo. Delo krajevne konference vodi predsednik konference, ki ima 
namestnika. 

Konferenca ima izvršilni odbor, ki šteje 11 članov. 
Izvršilni odbor ima predsednika in podpredsednika. 

IV. 
Izvršilni odbor je organ konference, ki skrbi za izvajanje programa, 

sklepov, stališč in poUtike SZDL v krajevni skupnosti. 

V. 
Terensko organizacgo predstavljajo odbori, ki izvajajo politiko in 

delujejo po programu SZDL na svojem območju. 
Delovanje terenske organizacije vodi predsednik in določeno število 

članov. 

VI. 
Statutarni sklep velja od dneva sprejetja do sprejetja statuta in 

poslovnika o delovanju SZDL v krajevni skupnosti. 
Predsednik konference 

Na podlagi sklepa Kr^evnega odbora SZDL Kidričevo z dne 
14. 10. 1974 

s k l i c u j e m 
1, zasedanje Krjgevne konference SZDL Kidričevo, ki bo 

v četrtek, dne 24. 10. 1974 ob 18. uri 
v dvorani TGA v Restavraciji Kidričevo. 

D n e v n i r e d : 
1. Izvolitev organov konference 
2. Sprejem statutarnega sklepa o ustanovitvi konference 
3. Referati: 

a) Delovanje KO SZDL do danes - poroča Franc MESKO, 
sekretar KO 
b) Vloga SZDL danes - Zvonko MASTEN, sekretar 10 OK SZDL 
c) P o l ^ a j mladih danes - poroča Bojan MAJCEN, delagat VII. 
kongresa 
d) Izhodišča srednjeročnega programa Krqevne skupnosti 
1975-1980 - poroča Anton KOSI, predsednik Sveta KS 
e) Celodnevno bivaige otrdc v wli - poroča Ivo TEŽAK, 
ravnatelj OS 

4. Razprava po referatih 
5. Volitve organov konference 
6. Sprejem sklepov in stališč konference 
7. Predlogi in vprašanja delegatov 

Krajevni odbor SZDL vabi vse odbore terenskih organizacij in 
druge, da določijo delegate in zagotovijo polno številno udeležbo na 
zasedanju konference. 

Na konferenco so vabljeni tudi vsi predstavniki DPO, TOZD in 
OZD. 

Predsednik KO SZDL 
Milan MAGDiC, L r. 

DR. FRAN BRUMEN: 

Zanimivosti o alergijah 
7. nadaljevanje 
(Prevod iz nemščine) Vsi že 
objavljeni in tudi bodoči sestavki so 
zamišljeni zgolj kot orientacijski 
pripomočki in nimajo namena biti 
neke vrste „domači zdravniki". 

Bolniki s sensko alergijo se 
bistveno ločijo od ostalih bolnikov 
tudi po tem, ker lahko s pomočjo 
cvetnega koledarja vnaprej predvi-
dijo svoj kritičen čas. Ti bolniki 
imajo možnost zavarovati se, preden 
izbruhnejo prvi znaki obolenja. 

Kot že rečeno, je za alergike 
velikega pomena koledar cvetenja 
posameznih alergogenih rastlin. Ta 

pomen je merodajne važnosti 
predvsem za vse tiste senske alergfle, 
ki so povzročene po cvetnem 
pelodnem prahu in pri katerih je z 
gotovostjo POTOM IZKUŠNJE, 
O Z I R O M A S P O M O Č J O 
TESTIRANJA UGOTOVLJENA 
VZROČNA RASTLINA. 

Alergik z ugotovljenim vzročnim 
pelodom se lahko na podlagi kole-
darja izogne alergični reakciji tako, 
da se v kritičnem času cvetenja 
prizadete rastline zavaruje pred 
reanimacgo (začasna odselitev, ozi-
roma primerno zavarovanje doma.) 

Sledi koledar št. I. 

I. KOLEDAR CVETENJA NEKATERIH ALERGOGENIH 
povzročujočih) RASTLIN. 

LEGENDA 
XX - glavna cvetna doba 
X - pred- in pocvetna doba 

v - vetrovke 
ž - žuželkarice 
s - samooplodnice 

SEJA ZBORA KRAJEVNIH SKUP-
NOSTI OBCINE PTUJ 

Danes teden, v četrtek, 31. 
oktobra bo v mali dvorani 
Narodnega doma v Ptuju četrta seja 
zbora krajevnih skupnosti skupščine 
občine Ptuj. Na seji bodo obravna-
vali gospodarska gibanja v prvem 
polletju 1974. leta ter o skupni in 

splošni porabi v občini v devetih 
mesecih letošnjega leta. Obravnavali 
bodo tudi besedilo družbenega 
dogovora skupnega medobčinskega 
organa samoupravljanja, osnutek 
odloka o izvršnem svetu skupščine 
občine Ptuj, predlog odloka o 
spremembi odloka o sprejetju 
načrta ureditve rekreacijske cone. 



PISMA NAJMLAJŠIH 

ŠPORTNI DAN 
Zelo sem bil vesel, ko nam je v 

četrtek tovarišica povedala, da 
bomo imeli v petek športni dan. Še 
posebno sem bil vesel, ko sem slišal, 
da tovarišica in vsi moji sošolci 
pridejo na Medvedce, kjer sem 
doma. V petek zjutraj smo se v šoli 
zbrali. Pridružil se nam je še prvi B. 
Bilo nas je lepo število. Krenili smo 
po moji dolgi vsakdanji poti. Kc 
smo prišli na Medvedce, smo se lepo 
i^ali in peli. Kljub temu, da v petek 
ni bilo vreme najlepše, je bil ta dan 
zame zelo lep. 

Bojan Frangež, 1. a raz., 
OŠ Majšperk 

FAZANI 
FAZANI PREBIVAJO V GOZ-

DU.^ LOVCI SO JIM ZGRADILI 
KOČO. HRANO JIM REDNO 
NOSIJO. FAZANI RADI JEDO 
KORUZO. TUDI MI SMO VIDELI 
NJIHOVO KOČO. BRANKA JIM 
JE NESLA KORUZO. LJUDI SE 
BOJIJO. ČE SLIŠIJO, DA KDO 
PRIHAJA, PREPLAŠENO ZBEŽI-
JO. FAZANI SO RJAVE BARVE. 
IMAJO TUDI DOLG REP. V 
GOZDU NISMO VIDELI NOBENE-
GA, KER NAS JE BILO PREVEČ. 
ČE JE KDO BLIZU KOČE, NE 
UPAJO PRITI JEST. 

BRANKA KO RES, 1. A, 
OŠ MAJŠPERK 

VČERAJ JE BILA 
NEDEUA 

Ko sem vstal, je že sijalo sonce. 
Najprej sem se umil in oblekel. Nato 
sem šel jest. Potem smo se peljali na 
obisk^k teti. Tam smo bili dolgo. S 
sestric no sva se žogala in lovila. 
Pozno popoldne smo se vrnili 
domov. Potem sem šel zraven brata 
na pašo. Čez nekaj časa se je 
pripekal k nam stric Polde m 
sestric ni Zdenka in Lidija. Na paši je 
bilo zelo veselo. Prehitro je minil 
čas in zaželeli smo si lahko noč. 

Boris Fakih, 1. a, 
OŠ Majšperk 

SPREHOD V JESENSKO 
NARAVO 

Odpravim se na sprehod. Zunaj je 
hladno; tišino dneva moti le 
šumenje dežja. 

S ceste, polne luž, stopim na 
travnik. Borna trava se utaplja v 
vodi, ki mi sili v čevlje. Osamjeno 
drevje se bori z vetrom, ki mu trga 
poslednje rumene liste. Gole veje so 
puste in nemočne. Ob potoku se 
vrsta vrb razteguje vse do reke, ki se 
vsa narasla, komaj vidno, premika 
dalje. S seboj nosi drevesa, štore, 
veje in nekaj odpadkov. 

Tudi bližnji griči so, kljub 
pisanemu listju gozdov, videti. 

zaradi obkrožajoče jih megle, prav 
pusti 

Tedaj dež preneha. Oblaki se 
odpodijo in naravo osvetli borno 
sonce, ki ne prinese toplote in ne 
more dozoreti grozdja, ki se zeleno 
pozibuje na upognjenih trtah, iznad 
katerih se oglaša klopotec. Na 
električnih napeljavah je videti 
množice ptic, ki se zbirajo za odhod 
na jug. Manjše jate vran se 
spreletavajo nad polji in iščejo hrane 
na požetih Strniše ih. 

Tedaj preneha navidezno izboljša-
nje vremena. Sonce izgine, na nebo 
pa priplavajo črni oblaki. Nevihta. 
Nekaj ljudi, ki jih je sonce privabilo 
na dvorišča, hitro zbeži v hiše. Zdaj 
se m^la pojavi tudi v dolinah. Reke 
ni vec videti in tudi močvirje je že 
prekrito z meglo. Zato zavijem v 
gozd. Tu je prijetno poslušati 
šumenje zadnjih listov, ki padajo na 
pisana gozdna tla. Živali se že 
pripravljajo na zimskb spanje. Ob 
drevesnih koreninah najdem nekaj 
gob. Ozrem se v drevesne krošnje. 
Le iglavci so še ohranili svoje zeleno 
okrasje. Ker je že čas, se odpravim 
in z očmi še enkrat preletim 
zaspano naravo. 

Zdenka Gajšek, 
8. c, OŠ Majšperk 

OB DNEVU MRTVIH 
ž e sama misel na jjokopališče 

zbudi v človeku spostovanje do 
mrtvih. Ko ravno te jesenske dneve 
listje rumeni in odpada in se vleče 
po pokr^ini siva megla, hodim tiho 
poleg vašega^zadnjega doma s solzo 
v očesu in z žalostjo v srcu. 

Hodim po stezah, kjer ste tudi vi 
nekoč hodili. Premišljujem: Da, to 
čaka tudi mene, morda že jutri ali 
pojutrišnjem. 

Ljudje urejujejo grobove, prižigajo 
svečke in sadijo rožice svojcem in 
prijateljem. Morda bo tudi njim 
nekdo enkrat za ^omin posadil 
cvet. 

Hodim in mislim: „Tu je res 
najlepše, najlepše je vam, ki ste svoje 
življensko delo zavedno končali. Mi 
pa moramo naprej živeti in 
nadaljevati vaše delo. 

Za nas je lep vsak novi dan, toda 
tudi mi bomo nekoč prišli za vami 

Mi še živimo in obujamo spomin 
na vas, katerih ni več med nami. 

Znancem ali neznancem zalijmo 
cvet, ki nemo strmi na grobu in 
krasi ugaslo življenje. Prižgali bomo 
svečko in naj bo njen trepetajoči 
plamen naš pozdrav in spomin za 
vaš dan, za 1. november — DAN 
MRTVIH - . 

Merlin Kolar, 
OŠ „T. Žnidarič", Ptuj 

MOJA TORBA 
Jaz imam rjavo torbo. Na njej so 

nahrbtnice in nalepka ,,Zabavnikov 
Bučko". V njej so šolske potrebšči-
ne in knjige. Ko je polna, je zelo 
težka. 

R^ko Radakovič, 
2. b, OS „T. Žnidarič" 



JESEN ŽIVLJENJA V GORIŠNICI 
NIKOLI NE BOMO POZABILI 

VSEH VAŠIH NAPOROV ZA 
SRECO NAŠE MLADOSTI; NE 
SAMO Z BESEDO, Z DEJANJI 
IZMERIMO SVOJA SRCA! VSEM 
NAJ BO JESEN ŽIVLJENJA 
MEHKA IN DOBROTLJIVA. ZA 
DELO, KI STE GA OPRAVILI NA 
SVOJI ŽIVLJENJSKI POTI, VAM 
DOLGUJEMO SKRB, LJUBEZEN 
IN SPOŠTOVANJE 

To so bile misli, ki so v tednu od 
14. do 20. oktobra polnile avlo 
gorišniške osnovne šole. V besedi in 
dejanju so se mladi Gorišničani 
spomnili vseh tistih, ki preživlj^o 
jesen svojega življenja, prav posebno 

[)a tistih, W so ostali sami s sivimi 
asmi in svojo težko bolečino. 
Obljubili so, da bodo vselej z dejanji 
izmerili svoja srca, pomagali vsem 
osamljenim in oslabljenim zaradi 
bolezni in starosti, da bo njihov 
jesenski dan mehko zasanjan in 
dadak kot kruh, za katerega so 
nekoč segali v nedrja večno žejne 
gorišniške prsti. 

Kolektiv osnovne šole pa je 
povabil vse svoje bivše delovne 
tovariše, ki so že dozoreli v svojem 
delu, na prijateljsko srečanje, ki je 
bilo v četrtek, 17. oktobra. V imenu 
PO in MA sta jih pozdravili pionirka 
in mladinka, želeč, da bi uživali 
sadove svojega nekdanjega prizade-
vanja in da bi jih vsepovsod 
spremljali ljubezen in spoštovanje 
vseh mladih, ki so jim pomagali 
zgraditi zaies topel in varen dom. 

V spomin na tovariški večer so 
jim dani delovnega kolektiva 
poki onih 
nagelj, simbol ljubezni, 
LUKARCEK, glasilo gorišniških 
pioniijev, znamenje, da so še vedno 
živo prisotni v nekdanjem delovnem 
ambientu, 
VIZITKO, simbol spoštovanja do 
osivelih las, življenjskih brazd in 
raskavih dlani, v katere se je učrvičil 
čas. 

Tako so Gorišničani počastih 
jesen življenja. 

HF 

SLAVJE ZLATOPOROČENCEV 
FRANGEŽ V SLOV. BISTRICI 

Preteklo nedeljo, 20. 10. 74 sta v 
krogu svojih domačih slavila svoj 
zlatoporočni jubilej, Frančiška in 
Ivan Frangež iz Slov. Bistrice. Kljub 
temu, da imata zlatoporo čenča že 
75 let, sta še oba čila in zdrava, kar 
jima še danes, po petdesetih letih 
skupnega zakonskega življenja omo-
goča, da jima delo ne predstavlja 
večjih težav. Vseskozi je bila njuna 
največja odlika prav velDca delavnost 

in skrb, da bi nudila svojim šestim 
otrokom, kolikor sta jih vzgojila v 
zakonu, kar najboljši kos kruha. 

Frančiška in Ivan Frangež sta 
sklenila svojo zakonsko zvezo na Zg. 
Polskavi 19. oktobra 1924, že drugi 
dan pa sta se preselila v novo 
stanovanje v Slov. Bistrici, kjer 
preživljata svojih 50 let skupnega 
zakonskega življerya, katero jima še 
posebno v začetku ni bilo z rožami 
posejano. 

V težkih življenjskih pogojih sta 
vzgojila hčerko Ljubico in sinove 
Ivana, Milana, Jožeta, Marjana in 
Mirka. Prizadevanja, da bi svojim 
otrokom zagotovila kar najboljšo 
živ^enjsko pot, so zlatoporočen-
cema popolnoma uspela, saj so si 

kar trije njuni otroci pridobili 
fakultetno izobrazbo, vsi pa imajo 
veliko maturo in so postali 
pomembni členi v družbenem 
ustvarjanju. Na nje sta sedaj zelo 
ponosna, saj znajo ceniti žrtve svojih 
staršev, s katerimi so jim omogočili 
lepo prihodnost. Štipendij takrat še 
ni bilo pa sta morala sredstva za 
šolanje pridobiti izključno s svojim, 
delom. To pa za šest otrok ni bilo 

lahko. Razen Jožeta, ki je tragično 
izgubil življenje v prometni nesreči, 
sedaj vsi otroci redno obiskujejo 
starše in jim pomagajo, če je treba. 

Slavljenka Frančišča Frangež je 
kot gospodirija posvečala svoje 
življenje vzgoji svojih šestih otrok, 
medtem ko je bil njen življenjski 
sopotnik Ivan avtoprevoznik. Danes 
opravljata razen domačih del še 
manjše posestvo na Spodnji Polskavi 
pri Slov. Bistrici in si s tem krepita z 
leti omajano zdravje. Najraje 
prebirata romane, znanstveno htera-
turo in časopise. Njuna največja 
želja pa je, da bi se otroci še naprej 
tako dobro razumeli in pomagali 
kot so si do sedaj. 

VH 

Frančiška in Ivan Frangež 

LES indust r i j sko trgovsko pod je t j e P tu j , 
P tu j , Rogozniška c. 4 

razpisuje 
naslednja delovna mesta: 
a) v delovni skupnosti skupnih služb 

1. VODJA PROIZVODNEGA SEKTORJA 
Pogoj: visoka šolska izobrazba lesno indust r i j ske sme-

ri in 5 let delovnih izkušenj ; 
2. VODJA KOMERCIALNEGA SEKTORJA 

Pogoj: visoka ali višja šolska izobrazba ekonomske in 
lesno indus t r i j ske smeri in 5 let delovnih izku-
šenj v komerciali ; 

3. VODJA FINANCNO-RACUNOVODSKEGA 
SEKTORJA 
Pogoj: visoka šolska izobrazba ekonomske smeri in 5 

let delovnih izkušenj ali viš ja šolska izobrazba 
ekonomske smeri in 8 let delovnih izkušenj ; 

4. VODJA SPLOŠNEGA SEKTORJA 
Pogoj: visoka ali višja šolska izobrazba p ravne ali 

n j e j odgovar ja joče smeri in 5 let delovnih iz-
kušen j ; 

b) v TOZD Mizarstvo Apače (pri Gornji Radgoni) 
5. DIREKTOR TOZD 

Pogoj: viš ja s trokovna izobrazba in 5 let delovnih iz-
kušen j v lesni predelavi ali s redn ja šola lesno 
predelovalne smeri in 8 let delovnih izkušenj ; 

c) v TOZD Žaga CmcI (pri Gornji Radgoni) 
6. DIREKTOR TOZD 

Pogoj : s r edn j a s trokovna izobrazba lesno indust r i j ske 
smeri in dve leti delovnih izkušenj v žagars tvu 
in vodilnem mestu; 

č) v TOZD Lesna predelava Novi Marof 
7. DIREKTOR TOZD 

Pogoj : s redn ja s trokovna izobrazba lesno indust r i j ske 
smeri in dve leti delovnih izkušenj v žagars tvu 
na vodi lnem mestu; 

in 

razglaša 
naslednja delovna mesta: 
a) v delovni skupnosti skupnih služb 

8. PRAVNIK 
Pogoj: visoka ali višja izobrazba p ravne smeri in 3 

leta delovnih izkušenj v gospodarstvu; 
9. KOMERCIALIST (2) 

Pogoj: višja ali s redn ja šolska izobrazba ekonomske 
ali lesne smeri in 3 leta delovnih izkušenj v 
komercialnem poslovanju; 

10. REFERENT PRIPRAVE DELA 
Pogoj : lesno industr i jski tehnik ali lesni delovodja z 

3 letnimi delovnimi izkušnjami ; 
11. PLANER-ANALITIK 

Pogoj : viš ja ali s rednja šolska izobrazba ekonomske 
ali lesne smeri in 3 leta delovnih izkušenj v 
p lansko-anal i t skem poslovanju; 

12. TAJNICA 
Pogoj : s redn ja šolska izobrazba ekonomske ali up rav -

ne smeri ; 
13. POSLOVNI ADMINISTRATOR 

Pogoj : poklicna adminis t ra t ivna šola, zaželena p raksa ; 
14. TELEFONIST 

Pogoj: končana osnovna šola, zaželjeno je, da ima 
kandida t opravl jen tečaj za telefonista; 

b) v TOZD mizarstvo Apače 
15. OPERATIVNA PRIPRAVA DELA 

Pogoj: lesno industr i jski tehnik in 5 let delovnih iz-
kušen j ali lesni delovodja in 5 let delovnih iz-
kušen j ; 

16. KONTROLOR PROIZVODNJE 
Pogoj: lesno industr i jski tehnik in 5 let delovnih izku-

šen j ; 
17. OSTRILEC REZALNIH ORODIJ ^ 

Pogoj: KV delavec kovinske s t roke in 3 leta delovnih 
izkušenj pri b rušen ju orodja in rezil ter vzdr-
ževalnih delih. 

Za vsa razglašena delovna mesta vel ja 2 mesečno poskus-
no delo. 
Pismene ponudbe pošlji te na kadrovsko službo pod je t j a 
v 15. dneh po objavi, to j e do 6. 11. 1974. 



KROS 74 
v soboto in nedeljo je bil v 

Ljudskem vrtu jesenski kros 74. 
TTKS in DPT K Ptuj, ki sta 
organizirala to jesensko tekmovanje, 
sta ga izkoristila za izbiro občinske 
reprezentance, ki bo nastopila na 
republiškem jesenskem krosu v 
Ljubljani pod geslom „KROS 
DELA". 

V sobotnem tekmovanju, ki se fA 
je udeležilo 491 tekmovalcev iz 
osnovnih in srednjih šol ptujske 
občine, so tekmovali v šestih 
kategorijah. 

V kategoriji mlajših pionirk je 
oivo mesto zavzela OŠ „T. 
Žnidarič", druga je bila OŠ 
Leskovec, tretja pa je bila OŠ „F. 
Osojnik". Med posameznicami te 
kategorije je bila prva Jožica Repič 
OŠ „F. Osojnik", druga je bila Irena 
Topolovec, OŠ Leskovec; tretje 
mestp je pripadlo Ireni Kranjc, OŠ 
„T. Žnidarič". 

Pri mlajših pionirjih na 800 m 
dol« pron je bila najboljša OŠ „T. 
Znidarič'% druga je bila, OŠ Žetale 
in tretja OS Leskovec. Med 
posamezniki je bil prvi Janko 
Pernek Iz OŠ „T. Žnidarič", drugi je 
bil Viktor Ščavničar iz OŠ Videm in 
tretji Janžekovič iz OŠ Juršinci. 

V kategoriji starejši pionirji je na 
1000 m dolgi progi zmagala OS „T. 
Žnidariča" pred OŠ Markovci in OŠ 
Videm. Med posamezniki si je grvo 
mesto pritekel Darko Mežnaric iz 
OŠ „T. Žnidarič", drugi je bil 
Stanko Vajda iz OŠ Markovci, tretji 
Da je bU Budimir Laura iz OŠ „T' 
Žnidarič". 

Med starejšimi pionirkami je bila 
najboljša OS „F. Osojnik", druga 
OŠ „T. Žnidarič", tretja pa OŠ 
Cirkulane. Med posameznicami, ki 
so tekle na 800 m dolgi progi, je bila 

prva Marija Doklovič iz OŠ 
Desternik; druga je bila Alenka 
Šolar, tretja pa Amalija Poštrak, obe 
iz OŠ „F. Osojnik". 

Pri mladinkah je bila prva 
Gimnazija Ptuj, drugo mesto je 
zasedla šola za kovmsko stroko, 
tretja je pa bila ŠŠD Jože Lacko 
Ptuj. Med posameznicami je bila 
prva Cvetka Fras iz gimnazije, druga 
Majda Belšak iz ŠCKS, tretja pa je 
bila Marija Lorbek iz ŠCKS Ptuj. 

Tudi pri mladincih je prvo mesto 
zavzela Gimnazua Ptuj, druga je bila 
^la KŠC in tretja je bUa ŠCGU Ptuj. 
Crtomk Solina je bil v tej kategoriji 
najboljši, drugi je bil Slavko Burjan, 
tretji pa je bil Ivan Golob. 

V nedeljskem delu tekmovanja, 
kjer so se pomerila TK društva, je 
bila udeležba slabša. Iz TVD 
Partizan kljub pismenim opozori-
lom, da se tega tekmovanja mora 
udeležiti vsaj z eno ekipo, je prišlo 
na start samo 87 tekmovalcev. 

Konkurenca ni bila tako močna 
kot v soboto in so tekmovali na 
nekoliko daljših progah. Pri mlajših 
pionirkah je prvo mesto zavzema 
TVD Partizan Ptui, drugi je bil TVD 
Partizan, MarkovcL 

Pri maljših pionirjih so tekmovalci 
Markovec bfli prvi 

Starejše pionirke so bile najboljše 
iz TVD Partizan Markovec. Pri 
starejših pionirjih so bUi tekmovalci 
iz TVD Partizan Rogoznica najmoč-
nejši, drugi pa so bili pionirji iz 
Markovec. Pri mladinkah Je bil TVD 
Partizan Ptuj prvi, mladinke iz 
Markovec pa druge. Pri mladincih je 
zmagala ponovno ekipa TVD 
Partizan Ptuj, TVD Partizan Goriš-
nica pa je bUa druga. 

Pri članicah je bU TVD Partizan 
Ptuj prvi, v tej kategoriji so tekle 
samo tekmovalke TVD Partizan 
Ptuj. 

Najzanimivejša točka tega progra-
ma je bU kros članov. Na 5000 m 
dolgi progi, ki je bila zelo zahtevna, 
so za dve točki pred rugo uvrščenim 
zmagali člani iz TVD Partizan 
Rogoznica, drugi pa so bili člani iz 
Markovec. 

F. 

ŠAH 
Šahovsko društvo „Izbira" P t ^ 

vabi člane društva in ljubitelje 
šahovske igre na redne igraJne 
večere, ki so vsak torek in petek v 
prostorih „kluba mladih" v Ptigu. 

V novembru bodo na programu 
naslednje prireditve: 

- mesečni brzoturnir dne 8. 11. s 
pričetkom ob 18. uri, 

- člansko, mladinsko in žensko 
prvenstvo Ptuja v šahu, ki se bo 
pričelo 5, 11. s pričetkom ob 17. 
uri, ko bo žrebanje parov in prvo 
kolo turnirja, 

- »pionirsko šahovsko šolo", ki 
bo od 8. 1. dalje vsak petek od 17. 
do 18. ure. 

Ljubitelji šahovske igre, mladinci 
in pionigi - vabljeni! 

Upravni odbor 
SD „Izbira" Ptig 

Občinsko 
prvenstvo v 

namiznem tenisu 
v organizaciji NTK Ptuj in DPTK 

Ptuj je bilo v nedeljo, 20. 10. 1974 v 
osnovni šoli „Tone Žnidarič" obč 
prvenstvo v namiznem tenisu za 
posameznike v kategoriji pionirk in 
pioniijev osnovnih šol. 

Sodelovalo je 60 pionirk in 
pioniijev. ki so se zagrizeno in 
požrtvovalno borili za vsak set. 
Igrali so po kup sistemu, prvi šti^e 
pa so v finalu igrali vsak z vsakim. 

Pri pionirjih |e imel največ znanja 
in športne sreče Jernej Šoemen iz 
OŠ „T. Žnidarič"^ drugi je bU Evgen 
Vedlin iz OŠ Majšperk, tretje mesto 
si je izbojeval i^alec OŠ Majšperk 
Maijan Robar, četrto mesto pa je 
pripadlo Roškaiju iz OŠ Domava. 

Pri pionirkah so bile najboljše 
posameznice OŠ Majšperk, saj so 
premagale skoraj vse svoje sovrstni. 
ce. Ptvo mesto si je prikrila 
Kristina Krivec iz OŠ Majšperk 
druga je bila Sanja Džankič iz OS 
„T. Žnidarič",^ tretja ponovno 
tekmovalka iz OŠ M^^erk Milena 
Kralj, četrta Branka Pišek iz OS 
Majs^rk. 

AN AN ASOVA PENA 
1/4 kg svežega ananasa, sok p(dovice limone, žlička sladko^a in 

pol del sladke smetane. 
Ananas grobo nastigamo, zmešamo z limoninim sokom in 

dadkoijem tei postavimo za nek^ časa v hladilnik. Preden setviramo, 
p r i m e š ^ o stepeno smetano. 



OVEN (21 .3 . -20 .4 . ) : Če bo 
jgČetek slab, še ni rečeno, da ne bi 
giogli biti srečni Šlo bo, kot ste si 
jgniislili- Prišlo bo še nekaj 
nepovabljenih. Poslušajte domače, 
jfliajo kar prav^ Metuljev več ni, zato 
je lotite drugačnega lova . . . 

BIK (21 .4 . -20 .5 . ) : Izberite si 
nekaj, kar vas bo najbolj razgibalo. 
Časa je malo, ne morete početi 
Ictrsibodi. Od sedenja vas ze vse 
boli, pa si lahko na ta način 
pomagate iz zagate. On bo z njo 
navdušen, ona pa z njim ne. 
Preračunljiva osebica, ki rada sladko 
je, bo odšla. 

DVOJČKA (21 .5 . -22 .6 . ) : Naj-
bolj narobe vam bo hodila zahrbtna 
bolezen, ki vas bo za nekaj dni 
položila v posteljo. Tudi sicer vas 
neprijetnosti napadajo z vseh strani. 
Zmenek odpade, vse drugo pa 
zlahka prenesete. 

RAK (23 .6 . -22 .7 . ) : Poglejte v 
male oglase, drugo pri vaših težavah 
ne pomaga. Sosedje imajo dolge 
jezike, osebica vam ne verjame itd. 
Nekaj se bo zgodilo, ki vam ne bo 
ravno^ po ^ godu. Tudi najbolj 
natančni računi ne povedo vsega. 
Skrivni poljub mnogo obeta. 

LEV (23 .7 . -22 .8 . ) : Nekoliko še 
počakajte z delom, pritisniti bo 
treba, ko bo šlo bolj zares. Vsakdo 
sicer dela kot hoče, samo da bodo 
rezultati zadovoljili. Po dolgem času 
bo spet čas za čitanje knjig. 

DEVICA (23 .8 . -22 .9 . ) : Posku-
šajte najti prosto minutico več za 
vašo simpatijo. Obetajo se vam 
visoke obresti. Pri roki boste prav 
tisti trenutek, ko ^boste najbolj 
potrebni Vsi vas občudujejo, samo 
severno od vas se nekdo na vas 
huduje. 

TEHTNICA (23 .9 . -22 .10 . ) : 
Okrog sebe boste morali pričeti 
zbirati vesele ljudi, če hočete 
preživeti zimo. Vsakodnevna melan-
holija še bolĵ  po^ešuje vaše že itak 
neumirjene živce. Zakaj se upirate 
tistemu, kar vas najbolj privlači! 
Morala, to je širok pojem. 

ŠKORPIJON (23 .10-22 .11 . ) : 
Odlična telesna zmogljivost m 
nekaj, kar vas do kraja očara. Če 
osebica ni zato, jî  pač tega ne 
pripovedujte. Domači imajo vašega 
ostrega jezika že čez glavo. 
Potepanje po mrazu odpade. 

STRELEC (23 .11 . -20 .12 ) : Če 
veste, zakaj ste slabe volje, potem ne 
stresajte svoje jeze na vse po vrsti. 
Kujavosti vam razen tega niti ne bi 
bflo treba razkazovati, ker vam še 
bolj škodi Prepirček, nato poljub-
ček, ki traja do zore. 

KOZOROG (21 .12 . -20 .1 . } : Na-
učite se reda in predsvsem točnosti, 
pa vam bo šlo delo bolje od rok. 
Čudovito olajšanje v ljubezni, a 
pazite se prepiha. Ne bo šlo ravno 
kot po maslu, zato pa bo toliko 
večji užitek. 

VODNAR (21 .1 . -20 .2 . ) : Niso 
vam se povedali, kaj vse je narobe? 
Potem vam še bodo. Svojo zmoto 
boste^ drago plačali. Toda nikar ne 
poslušajte kogarkoli, saj imate g^avo 
na pravem mestu. Poživite medse-
bojne odnose, sami razmislite in se 
odločite, kako boste storjeno 
napako popravili 

RIBI (20 .2 . -20 .3 . ) : Vestnost, ki 
je tudi s i c » vaša navada, vam pride 
prav sedaj še posebno prav. Zapišite 
si vse, kar vam naročajo, da boste 
imeli _ pozneje kritje. Doma vas 
pogrešajo, vendar je delo prvo. 

SLOV. BISTRICA 
24. oktobra: slov. komedija KO 

PRIDE LEV; 26. in 27. oktobra: 
am. bar. fUm RDEČI BARON; 30. 
oktobra: am. kin. bar. film 
POTOVANJE V ŠAJLON. 

LJUTOMER 
24. oktobra: am. bar. kriminalka 

DOKTOR DETEKTIV; 26. in 27. 
oktobra: an. bar. film VAMPIR-
JEVE LJUBIMKE; 29. in 30. 
oktobra: am. bar. drama IZGUB-
LJENI. 

PTUJ 
24. oktobra: dom. bar. voj. drama 

SVATBA; 25. oktobra: am. bar. 
film GROF YORGA VAMPIR; 26. 
oktobra: am. bar. glas. film MOJE 
PESMI - MOJE SANJE; ob 20.30 
am. bar. film VAMPIRJEVE 
LJUBIMKE; 27. oktobra: am. bar. 
glas. fUm MOJE PESMI - MOJE 
ŠANJE. 29. in 30. oktobra: dom. 
bar. fUm DEPS, ob 20. uri nem. bar. 
film SMEŠNE STRANI ŽIVLJE-
NJA. 

16.45 Narava in človek; 17.00 
Poročila; 17.20 Zveneča imena; 
18.00 V torek nasvidenje; 18.35 
Lahke note; 18.50 EP; 19.00 
Radijski dnevnik; 19.30 Obvestila; 
19.40 Ansambel Boruta Lesjaka, 
19.5 0 Lahko noč, otroci; 20.00 
Slovenska zemlja v pesmi in besedi; 
20.30 Od premiere do premiere; 
21.30 Zvočne kaskade; 22.00 
Poročila; 22.20 Darius Milhaud in 
memoriam; 2 3.00 Poročila; 23.05 
Literarni nokturno; 23.15 Popevke; 
24.00 Poročila. 

SREDA, 30. OKTOBRA: 14.00 
Poročila; 14.10 Pojo operni pevci; 
14.30 Poslušalci čestitajo; 14.55 EP; 
15.00 Dogodki in odmevi; 15.30 
Glasbeni intermezzo; 15.45 Loto 
vrtiljak; vmes ob 16.30 Sodobna 
oprema prostorov; 16.45 Orkester 
Robert Hanell; 17.00 Poročila; 
17.20 Komorni zbor RTV Ljublja-
na; 18.00 Poročila; 18.05 Naš 
razgovor; 18.35 Predstavljamo vam; 
18.50 EP; 19.00 Radijski dnevnik; 
19.30 Obvestila; 19.40 Ansambel 
Mojmira Šepeta; 19.50 Lahko noč, 
otroci; 20.00 Simfonični orkester; 
vmes: Kulturni globus; 22.00 
Poročila; 22.20 Jazz; 23.00 Poroči-
la; 23.05 Sodobna lirika; 23.10 
Zabavna glasba; 24.00 Poročila. 

ČETRTEK, 31. OKTOBRA: 
14.00 Poročila; 14.10 Narodne 
pesmi; 14.40 Mehurčki; 14.55 EP; 
15.00 Dogodki in odmevi; 15.30 
Glasbeni intermezzo; 15.45 Vrtiljak; 
16.45 Jezikovni pogovori; 17.00 
Oktober 74; 17.30 Kulturna 
kronika^ 17.45 Kasete in gramofon-
ske plošče; 18.00 Poročila; 18.05 Iz 
opernega arhiva; 18.50 EP; 19.00 
Radijski dnevnik; 19.30 Obvestila; 
19.40 Jazz; 19.50 Lahko noč, 
otroci; 20.00 Domače pesmi; 21.00 
Literarni večer; 21.40 Lepe melodi-
je; 22.00 Poročila; 22.20 Večer 
belgijske glasbe; 23.00 Poročila; 
23.05 Literarni večer; 23.15 
Popevke; 24.00 Poročila. 

PEJEK, 1. NOVEMBRA: 14.00 
Poročila; 14.05 Iz opernega sveta; 
15.00 Poročila; 15.15 Pesem iz 

junaških dni; 15.40 Ob dnevu 
mrtvih; 16. Pesem jeseni; 17.00 
Poročila; 17.05 Spomini na nek 
večer; 18.00 Poročfla; 18.05 
Ogledalo časa; 18.15 Z zbori in 
solisti; 19.00 Radijski dnevnik; 
19.30 Obvestila; 19.40 Ansambel; 
19.50 Lahko noč, otroci; 20.00 
Pavel Šivic: Cortesova vrnitev; 21.30 
Paleta orkestrov; 22.00 Poročila; 
22.20 Iz logov domačih; 23-00 
Poročila; 23.05 Literarni nokturno; 
23.15 Melodije; 24.00 Poročila. 

SOBOTA, 2. NOVEMBRA: 14.00 
Poročila; 14.10 Po Jugoslaviji; 
14.5 5 EP; 15.00 Dogodki in 
odmevi; 15.30 Glasbeni intermezzo; 
15.45 Vrtiljak; vmes ob 16.30 
Kozmetično ogledalo; 16.45 Lahka 
^asba; 17.00 Poročila; 17.20 
Gremo v kino; 18.00 Poročila; 
18.05 S knjižnega trga; 18.20 Rad 
imam glasbo; 18.50 EP; 19.00 
Radijski dnevnik; 19.30 Obvestila; 
19.40 Ansambel Sihra Štingla; 19.50 
Lahko noč, otroci; 20.00 Radijski 
radar; 21.00 , Za razvedrilo; 
21.30—23.00 Oddaja za naše 
izseljence; vmes ob 2 2 . 0 0 - 2 2 . 2 0 
Poročila; 23.00 Poročila; 23.05 V 
novi teden; 24.00 Poročila. 

NEDELJA, 27. OKTOBRA: 
6 . 0 0 - 8 . 0 0 Dobro jutro; vmes ob 
6.05 Poročfla; 6.30 EP; 6.50 Za vas; 
7.00 Jutranja kronika; 7.20 EP; 
7.30 Za kmetijske proizvajalce; 7.5 0 
EP; 8.00 Poročila in TV spored; 
8.07 Veseli tobogan; 9.00 Poročila; 
9.05 Še pomnite, tovariši; 9.55 EP; 
10.00 Poročila; 10.05 Karavana 
melodij; 11.00 Poročila; 

1 1 . 1 5 - 1 4 . 0 0 Poslušalci čestitajo; 
vmes ob 11.50 Pogovor s poslušalci; 
1 2 . 0 0 - 1 2 . 1 0 V nedeljo opoldne; 
13.00 Poročfla; 1 3 . 1 5 - 1 3 . 3 0 Obve-
stUa; 14.00 Poročfla; 1 4 . 0 5 - 1 8 . 0 0 
Nedeljsko popoldne; 18.00 Poro-
čfla; 18.03 Radijska igra; 18.50 EP; 
19.00 'Radijski dnevnik; 19.30 
Obvestila; 19.40 Glasbene razgledni-
ce; 19.50 Lahko noč, otroci; 20.00 
V nedeljo zvečer; 22.00 Poročila; 
22.20 Serenadni večer; 23.00 
Poročfla; 23.05 Literarni nokturno; 
23.15 V lučeh semaforjev; 24.00 
Poročfla. 

PONEDELJEK, 28. OKTOBRA: 
14.00 Poročfla; 14.10 Amaterski 
zbori pojo; 14.30 Poslušalci čestita-
jo; 14.55 EP; 15.00 Dogodki in 
odmevi; 15.30 Glasbeni intermezzo; 
15.45 VrtUjak;vmesob 16.30 Moda 
za vas; 16.45 Interna 469; 17.00 
Poročila; 17.20 Po željah poslušal-
cev; 18.00 Poročfla; 18.05 Naš gost; 
18.20 Ob lahki glasbi; 18.50 EP; 
19.00 Radijski dnevnUc; 19.30 
Obvestila; 19.40 Veseli planšarji; 
19.50 Lahko noč, otroci; 20.00 Če 
bi globus zaigral; 20.30 Operni 
koncert; 22.00 Poročfla; 22.20 
Popevke; 23.00 Poročfla; 23.05 
Literarni nokturno; 23.15 Jazz; 
24.00 Poročfla. 

TOREK, 29. OKTOBRA: 14.00 
Poročfla; 14.10 Skladbe za mladino; 
14.40 Na poti s kitaro; 14.55 EP; 
15.00 Dogodki in odmevi; 15.30 
Glasbeni intermezzo; 15.45 VrtUjak; 




